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Szanowni Państwo 1 

W okresie ostatnich dwóch miesięcy odbyło 
się pięć posiedze11 Zarządu Miejskiego. Przyję
tvch zostało osiem uchwal, w tym: trzy w spra
-�ie zmian w planie wydatków budżetowych, pięć 
w sprawie przyjęcia regulaminów, powołania ko
misji konkursowych na stanowiska dyrektorów 
przedszkoli nr ł oraz nr 3. Gimn�:z,jum w. Sułko
wicach, dyrektora Zespołu Placowek Osw1ato
wych w Rudniku. 

* Zaopiniowano przedstawiane pod glosowa
nie Radzie Miejskiej uchwały m.in. w srrawie po
działu gminy Sułkowice na okręgi wyborcze oraz 
obwody glosowania w związku nowyllli uregulo
waniami ustawowymi zmicniającyllli liczbę rad
nych w naszej gminie z 22 do 15 osób. Zmniejszy 
się też z 38 do 23 osób liczba radnych powiatu 
myślenickiego. Naszą gminę w tym samorządzie 
reprezentować będzie 3 radnych (obecnie 5) 

* Zarząd na cotygodniowych posiedzeniach. 
oprócz bieżących spraw związanych z funkcjo
nowaniem gminy, przyjęciem sprawozdaii z dzia

Zakładu Gospodarki Komunalnej. Ośrod
Pomocy Społecznej, ząjlllowal się przygoto

waniem do realizacji zaplanowanych inwestycji. 

* Firma wykonująca prace wyko11czeniowe 
budynku gilllnazjum, czyli Budopol z Krakowa. 
mająca na swoim koncie szereg zrealizowanych 
inwestycji oświatowych tego typu. realizuje to 
zadanie zgodnie z planem. Na obecną chwilę wy
konam, została już elewacja od strony wschodniej 
i północnej. montowana jest instalacja sanitarna 
oraz co., wyścielenie sal oraz korytarzy. Wykła
dane są płytkami ceramicznymi węzły sanitarne 
oraz podłączany osprzęt. (zdjęcia nr l i 2) 

Termin zako,iczenia tych prac przed wrze
śniem wydaje się być niezagrożony. 

* W dniu 30 kwietnia dokonaliśmy otwarcia 
ofert na wykonanie malej architektury gimna
zjum. czyli chodników. parkingów. dróg dojaz
dowych i ewakuacyjnych. (zdjęcia nr 3 i .J) 
Wpłynęło 6 ofert w kwotach od 181.61 I zł do 
336. 724 zł . W dniu 24 mąja nastąpiło podpisanie 
urnowy oraz przekazanie placu budowy firmie 

Dróg z Nowej Huty, która złożyła najko
ofertę finansową. Obecnie firma ta 

wykonuję chodniki od strony północnej. Termin 
zako1\czenia całości robót upływa 8 sierpnia. 

* Czynimy intensywne starania o pozyskanie 
z Holandii wyposażenia nowego budynku w stoliki 
i stoiki uczniowskie. Złożony wniosek do Mało
polskiego Kuratora Oświaty o przyznanie nowej 
pracowni komputerowej do tego budynku oświato
wego zyskał pozytywną akceptację. Od września 
zatem placówka ta dysponowała będzie dwoma no
woczesnymi pracowniami komputerowymi. 

* Wybrano w drodze przetargu wykonawcę 
wymiany stolarki okiennej w budynkach Przed
szkola nr 2 oraz Szkoły Podstawowej w Sułkowi
cach i w Szkole Podstawowej w Rudniku. Zgłosi
ły się cztery firmy 11· ofertach Lld 125.436 z! do 
171.465 zł. Wybrana została firma z najniższq 
ccnq - Pelrosol Kraków. 

* \Vykona,vcą nowego poszycia dachowego 

Szkoły Podstawowej w Krzywaczcc została firma 
handlowo-uslugo\\'a z Bochni z k\\'otą 36.466 zł. 
Do przetargu zgłosiły się dwie firmy. Termin wy
konania - I O lipca 2002. W placówce tej odre
montowane będą też wyścielenia sal lekcyjnych. 

* Opracowana została koncepcja usytuowa
nia sali gimnastycznej w Harbutlrnicach. Obec
nie wykonywane są badania geologiczne oraz po
miary geodezyjne wysokościowe do tego pro
jektu. Działająca pracownia socjoterapeutyczna 
przy tej szkole wzbogaci się o 6 nowych kompu
terów zakupionych z funduszy alkoholowych. 

* Trwa realizacja przyłączy kanalizacyjnych 
w Biertowicach. Rada Nadzorcza Wojewódzkie
go Funduszu Ochrony Środowiska na wniosek Za
rządu Gminy po sprawdzeniu o,;iągnięcia efektu 
ekologicznego oraz spłaceniu przez naszą gminę 
50% kredytu na budowę składowiska odpadów 
komunalnych. w dniu 24 maja umorzyła naszej 
gminie pozostałą część pożyczki w wysokości 
641.787 zł. To istotne wzmocnienie naszych 
możliwości inwestycyjnych. 

* W dniu 22 maja dokonano otwarcia ofert 
na wykonanie sieci gazowej \\ Biertowicach. 
Wplyn,;:lo 7 ofert od 130.184 zł do 301.4 71 zł 
Komisja wybrała firm, Centdrom s.c. z Nowego 
Wiśnicza, która zaproponowała najniższą cenę. 
Termin realizacji tego zadania do kmica Ili kwar
tału. 

Na wykonanie sieci wodociągowej ostat
niego etapu Krzywaczki wpłynęły trzy oferty w 
cenach od 261.078 zł do 446.937 zł. Wybrany 
wykonawca firma Byczy11skiego z Radziszowa 
(wykonawca ten realizował także etap wcześniej
szy) zrealizuje to zadanie do krnłca października 
br. 

W dniu 14 czerwca została podpisana urno
wa z lVlarszalkiem Województwa Małopolskiego 
na realizację programu STRAWO - likwidacji 
strat w wodociągach. Gmina w tym roku uzyska 
blisko I 00 tys. zł dodatkowych środków finan
sowych w ramach kontraktu małopolskiego na 
modernizację sieci wodociągowej. 

* W dniach IO i 11 maja zorganizowano 
akcji; napnmy dróg rolniczych. Żwir transpor
towany był nic tylko przez wynajęte przez gmi
nę salllochody. ale także wielu indywidualnych 
właścicieli ciągników rolniczych. 

* Dobiega krnica wymiana wyścielenia chod
nika przy ulicy I Ma1a oraz modernizacja ciągów 
pieszych w obrębie rynku. (zdjęcia nr 6 i 7) 
Czynimy intensywne starania o jak najszybsze 
podpisanie umów z Wojewódzkim Zarządem Dróg 
\\' Krakowie na wspólną realizację chodników \\' 
Rudniku, Biertowicach oraz w Harbutowicach. 

* Do przetargu na wykona,,ie nakładek bi
tumicznych we wszystkich miejscowościach 
gminy zgłosiły się trzy firmy oferując ich \1yko
nanie za kwoty od 322.606 zł do 402.232 zł. 
Wybrano Przedsiębiorstwo Robót Drogowo
tvlostowych z Wadowic z najniższą ceną. Firma 
la zaoferowała także najkorzystniejsze warunki 
wykonania naprawy szkód powodziowych na 
drogach Dziurówka w Harbutowicach oraz drogi 
Glębiec. Ona również realizować będzie remont 
mostu kolo Krakpolu oraz położenia nawierzchni 
na ulic1 I OOO-lecia od ul. 7agumnie do szkoły. 

* Ogłoszony został przetarg na wykonanie 
prac ziemnych związanych z realizacją połącze
nia ul. Partyzantów z ulie,1 Kowalską. Zlecono 
opracowanie projektu mostu na bazie odzyska
nych profili dwuteowych pochodzących z daw
nego mostu na ul. Wolności. Zakrniczenie tego 
zakresu prac zaplanowano do ko11ca września br. 

I 3 
Trwa realizacja spisu powszechnego oraz 

spisu rolnego. Pięćdziesięciu czterech rachmisu-zów 
dokonało spisu, a obecnie gminne biuro spisowe 
dokonuje zcstawie1i zbiorczych. które przekazane 
zostaną do woje\1ódzkiego biura spisowego. 

* Dużo czasu ząj,;la praca nad opracowaniem 
Programu Rozwoju Instytucjonalnego dla naszej 
gminy, (zdjęcie nr 5) a planowanego do przyję
cia uchwalą Rady Miejskiej na czerwcowej sesji. 
Starania nasze wysoko oceniło tvlinistcrstwo 
Spraw Wewnętrznych i Administracji, które w 
piśmie do mnie z 13 czerwca podpisanym przez 
Podsekretarza Stanu Jerzego Mazurka czytamy: 

,.S::a11ow11y Panie B11r111istr::11. Z 1/ll'agą pr::e
a11ali::01Falicl'111y tekst pr::edstml'ionego nam pro
fe/{!11 Planu Ro::woju lnstyt11c1011a/nego gminy 
Sułkowice. W pełni potwierd::a 011 11')'Sokie ::aa11-
gażowa11ie i determinację w/ad:: gminy dla wdro
żenia no11•oc::e.mych i 111ode/011'.vch ro::1Fią::m1 or
gani::acy;nych i ::ar::ądc::ych. Ni11ie1s::y111 slll'ier
cl::am jego ::godność :: obowią::ującymi pr::epi
sami oraz celami i ll'ytyc::nymi do programu, 
tym sc1111y111 11::.11ając. że spełnia on posta11011·ie
lllC1 1111101ry 1111ecl::y Ministerstll'e/11 Sprali' We
wnętrznych i /ldministrac;i a gminą S11/k01Fi
ce. (. . .) Chciałbym na ręce Pcma Burmistrw ::la
::yć· pod::iękowanie ll's::ystkim praco1rniko111 i 
rac/11y111 ::a ::.acmga::oll'c//lie 11' pr::epro1rnd::.e11ie 
diagno::y i pr::ygotowanie Planu. Wier::e. że re
:::11/taty jego ,rdra::ania dopomogą 11' pod11iesie-
11i11 spra11·11ofri d::iałaniu ur::.ęc/11 i jako.fri fo,fad
c::011ych usług dostarc::cmych mies::kmicam a wy
prac011·c111e 11' samor::ądach pilotaż011ych ro::
wią::.ania będą upows::eclmiane i ll')'kor::ystyll'a
ne pr::e:: po::ostale sa111or::ącly \t' kraju". 

Istotnym również efektem jego wdrożenia 
oprócz przygotowania urzędu do realizacji pro
cedur unijnych. skutecrncgo sięgania po środki 
przed- i akcesyjne jest dofinansowanie przez 
Bank Światowy wyposażenia komputerowego 
urz,;:du za kwotę blisko 170 tysięcy złotych oraz 
wszechstronnego przeszkolenia personelu. 

* Istotnymi działaniami na rzecz przyszło
ści gminy mogą okazać się przeprowadzane obec
nie rozmowy z przedstawicielami miast z Euro
py Zachodniej Przedstawiciele francuskiego 
miasta Roncharnp. leżącego blisko Strasburga i 
granicy szwajcarskiej. są zainteresowani podpi
saniem z naszą gminą umowy partnerskiej. Na 
czerwcowej sesji Rady Miejskiej planowana jest 
do podjęcia uchwala intencyjna w tej sprawie. 

* Dwukrotnie doszło do spotka11 w staro
stwie myślenickim (IO V oraz 14VI) \\' tema
tach: podsumowania wiosennego poboru do woj
ska. funkcjonowania służby zdrowia. przeciwdzia
łania bezrobociu. zagrożeniu chorobą BSE na na
szym terenie czy organizacją IV Powiatowych 
Dożynek 2002 roku. 

* 12 maja wszystkie jednostki OSP naszej 
gminy przeprowadziły ćwiczenia zgrywające. Po
zorowana akcja gaszenia pożaru lasu w Dalinie 
przebiegła sprawnie i skutecznie. (zdjęcie nr 8) 

Ważn) 111 wydarzeniem było otwarcie dla 
30 osób \\' dniu 23 maja z udziałem kardynała 
Franciszka fvlacharskicgo Ś1odowiskowego Domu 
Samopomocy \\' Sułkowicach. Oprócz faktu, że 
kilka osób znalazło tam zatrudnienie. działal
ność tej placówki wspomoże osoby potrzebują
ce takiej pomocy. 

Burmistrz .Józef Mardaus 
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u msifu ezu risto! 

spotkania z misjonarzem ks. Andrzejem Zającem 
23 lipca 200 I roku 

FIDEI DONUM 

Pracuję w Tanzanii. w ponad stutysięcz
nym mieście. Do mojej parafii należy obszar 

zamieszkały przez 20 tys. ludzi, z czego oko
ło JO procent to katolicy. W naszej diece"ji 
jest jeszcze 9 księży diecezjalnych z Polski, 
m.in. ks. Wojciech Kościelniak. który był wi
karym w Sułkowicach. Zazwyczaj na misje 
wyjeżdżają księża zakonni. Kiedyś Papież 
prosił o to, żeby i księża diecezjalni wyjechali 
jako fidei donum (dar wiary). 

Jestem proboszczem bardzo dużej para
fii. W Tanzanii brakuje księży, zatem probo

można szybko dostać. Najpierw jednak 
nauczyć się angielskiego, a następnie 

tanzańskiego języka swahili. 

Dzięki pomocy z Polski zacząłem budo
wę kościoła. W tym miejscu pragnę gorąco po
dziękować parafianom z Sulkowie za ofiary 
składane do puszki z napisem ,,Na misje". Bez 
ich pomocy finansowej i modlitwy bardzo cięż
kie byłoby życie w mojej afryka!'1skiej parafii. 
Cenię to sobie tym bardziej. że dopiero po 
przyjeździe do rodzinnej miejscowości widzę, 
jak wielu ludzi utraciło pracę,jak im się trudno 
żyje. a mimo to są w stanie podzielić się z 
innymi. W Tanzanii jest straszna bieda. ol
brzymia część Murzynów mieszka w slam
sach, bez prądu i wody. Podkreślam - bez 
pomocy z Polski, z Sulkowie misjonarze nie 
mieliby szans na działalność. 

Teraz przyjechałem do Polski, ponieważ 
trochę zmęczony pracą. A pracy jest 
dużo. nie mogę sobie pozwolić na dłuż

szy urlop w kraju. 

Nie moglem przyjechać na pogrzeb moje
go Ojca. Dziękuję wszystkim, którzy modlili 
się na jego pogrzebie. 

Teraz dowiedziałem się o śmierci nauczy
cielki. która mnie uczyła historii w szkole pod
stawowej, śp. Władysławie Paw. Odprawię za 
nią mszę św. 

Kiedy chodzimy do szkoły. inaczej patrzy
my na nauczycieli. Dopiero z perspektywy 
czasu inaczej ich oceniamy. Pani Paw była 
wymagająca, ale to przynosiło owoce. 

Pisały do mnie uczennice ze szkoły śred
niej na Zielonej. Przypuszczam, że była to 
inicjatywa pani Elżbiety Stopa, która uczyła 
mnie matematyki. Nieraz czytam te listy po 
kilka razy. Niedługo będę miał możliwość prze
czytania w Internecie np . .,Klamry". 

Notował (B) 

23 maja 2002 roku 

BĄDŹ POZDROWIONY GOŚCIU NASZ 

Młodzież z kółka misyj11ego powitała 
misjonarza ks. Andrzeja Zająca śpiewem 
,,Bądź pozdrowiony gościu nasz", który od
powiedział w języku swahili: Tu msifu Yezu 
Kristo! (Niech będzie pochwalony Jezus 
Chrystus!). 

Zacytował fragment wiersz ks. Jana Twar-
dowskiego: 

Misjonarzem chciałbym być, 
ale nie mogę, 
bo nie mam brody. 
O mój Boże, 
jaka szkoda, 
że w tym wieku 
nie rośnie mi jeszcze broda. 

Nie trzeba mieć brody, że by zostać mi
sjonarzem - mówi! dalej ks. Andrzej. - tvlożna 
nim być nie wyjeżdżając z Polski, z Europy. 
Z pewnością znacie taką świętą, świętą Tere
skę. która jest patronką misji, a nigdy na mi
sjach nie była. Błogosławiona Urszula Ledó
chowska założyła zgromadzenie misyjne, ale 
też nie wyjechała na misje. Poproście swych 
katechetów, żeby wam o nich więcej opowie
dzieli. Są zatem dwie grupy, które się wząjem
nie muszą wspomagać. Pierwszą jesteśmy my, 
misjonarze, a drugą to jesteście wy, którzy tu 
mieszkacie. Bez waszej pomocy praca na mi
sjach jest niemożliwa. 

Blisko god::.inne spotkanie na starej pleba
ni ks. Andrzeja Zająca :: kółkiem misyjnym nie 
miało nic ze s::tampy, oficjalności. Co chwilę 
rozlega/ się gromki śmiech, ponie\\laż ksiąd::. 
ud::.ielał niekiedv tak ::.aba\\lnych odpowied::.i, 
:':e trudno było ::.achować po11'agę. Ci ::. nas, 
któr::.y ::nali jego ojca Jana cy wujka Stas::.ka, 
po przec:-:ytaniu tej relacji ::. pewnością po
wiedzą, że A ndr::.ej tak samo jak oni ma niesa
mowite poczucie humoru. Oddajmy głos mło
dzieży i księdzu Andr::ejowi. 

- Co my możemy zrobić dla misji? 

- Najważniejsza dla każdego jest modli
twa. Wiem, że w moich rodzinnych Sułkowi
cach ludzie się modlą za misje. Cieszę się. że 
macie kółko misyjne. Ja też kiedyś w semina
rium do takiego kółka należałem. Pisaliśmy li
sty do misjonarzy. Też dostawałem listy z 
Sulkowie, teraz już mało, dwa, trzy rocznie. 
Mam dostęp do internetu. mogę szybko na 
listy odpowiadać. 

- My będziemy pisać do Afryki! 
- Z wielką przyjemnością na pe,vno wam 

odpiszę. A listy przesyląjcie mailem. 

- A gdzie pan mieszkał w Sułkowicach? 
(Śmiech wszystkich; zażenowany katecheta 
Zbigniew Łapa aż oczy wzniósł do gó1;v, a dru
gi katecheta Jan Plos::.c::.yca poprawił: 
,, ksiądz" nie „pan".) 

- Mój dom rodzinny jest pod Malikówką. 
A że do mnie powiedziałaś „pan", to się nie 
dziwię, ponieważ religii uczy was pan. Kiedy 
w Milówce - tam bylem wikarym - przysze
dłem po raz pierwszy na religię. to dzieci mó
wiły do mnie ,,proszę siostry". Wcześniej uczy
ła je siostra zakonna. 

- A zna pan, przepraszam, ksiądz, braci 
Golców? 

- Nie, ale ich matkę znam. 

- Fajna jest? 

- Fąjne to jest ciastko. Ich mama to bardzo 
sympatyczna kobieta. 

- He lat ksiądz jest misjonarzem? 

- Sześć. A tu do której klasy chodzisz? 

- Do szóstej. 

- No tośmy razem zaczęli. ty szkolę. ja 
pracę w Afryce. W którym roku to było, kie
dy się uczyłeś w pierwszej klasie'l 

- Nie wiem. A co się jada w Afryce? 

- To co mi gospodyni przygotuje. przede 
wszystkim dużo warzyw. cd. Jlll 8 st1: 
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zako1\czenia całości robót upływa 8 sierpnia. 

* Czynimy intensywne starania o pozyskanie 
z Holandii wyposażenia nowego budynku w stoliki 
i stoiki uczniowskie. Złożony wniosek do Mało
polskiego Kuratora Oświaty o przyznanie nowej 
pracowni komputerowej do tego budynku oświato
wego zyskał pozytywną akceptację. Od września 
zatem placówka ta dysponowała będzie dwo111a no
woczesnymi pracowniami komputerowymi. 

* Wybrano w drodze przetargu wykonawcę 
wymiany stolarki okiennej w budynkach Przed
szkola nr 2 oraz Szkoły Podstawowej w Sułkowi
cach i w Szkole Podstawowej w Rudniku. Zgłosi
ły się cztery fir111y 11· ofertach Lld 125.436 z! do 
171.465 zł. Wybrana została firma z najniższq 
ccnq - Pelrosol Kraków. 

* \Vykona,vcą nowego poszycia dachowego 

Szkoły Podstawowej w Krzywaczcc została firma 
handlowo-uslugo\\'a z Bochni z k\\'otą 36.466 zł. 
Do przetargu zgłosiły się dwie firmy. Termin wy
konania - I O lipca 2002. W placówce tej odre
montowane będą też wyścielenia sal lekcyjnych. 

* Opracowana została koncepcja usytuowa
nia sali gi111nastycznej w Harbutlrnicach. Obec
nie wykonywane są badania geologiczne oraz po
miary geodezyjne wysokościowe do tego pro
jektu. Działająca pracownia socjoterapeutyczna 
przy tej szkole wzbogaci się o 6 nowych kompu
terów zakupionych z funduszy alkoholowych. 

* Trwa realizacja przyłączy kanalizacyjnych 
w Biertowicach. Rada Nadzorcza Wojewódzkie
go Funduszu Ochrony Środowiska na wniosek Za
rządu Gminy po sprawdzeniu o,;iągnięcia efektu 
ekologicznego oraz spłaceniu przez naszą gminę 
50% kredytu na budowę składowiska odpadów 
komunalnych. w dniu 24 maja umorzyła naszej 
gminie pozostałą część pożyczki w wysokości 
641.787 zł. To istotne wzmocnienie naszych 
możliwości inwestycyjnych. 

* W dniu 22 maj a  dokonano otwarcia ofert 
na wykonanie sieci gazowej \\ Biertowicach. 
Wplyn,;:lo 7 ofert od 130.184 zł do 301.4 71 zł 
Komisja wybrała firm, Centdro111 s.c. z Nowego 
Wiśnicza, która zaproponowała najniższą cenę. 
Termin realizacji tego zadania do kmica Ili kwar
tału. 

Na wykonanie sieci wodociągowej ostat
niego etapu Krzywaczki wpłynęły trzy oferty w 
cenach od 261.078 zł do 446.937 zł. Wybrany 
wykonawca firma Byczy11skiego z Radziszowa 
(wykonawca ten realizował także etap wcześniej
szy) zrealizuje to zadanie do krnłca października 
br. 

W dniu 14 czerwca została podpisana umo
wa z lVlarszalkiem Województwa Małopolskiego 
na realizacj ę  programu STRAWO - likwidacji 
strat w wodociągach. Gmina w tym roku uzyska 
blisko I 00 tys. zł dodatkowych środków finan
sowych w ramach kontraktu małopolskiego na 
modernizację sieci wodociągowej. 

* W dniach IO i 11 maj a zorganizowano 
akcji; napnmy dróg rolniczych. Żwir transpor
towany był nic tylko przez wynajęte przez gmi
nę salllochody. ale także wielu indywidualnych 
właścicieli ciągników rolniczych. 

* Dobiega krnica wymiana wyścielenia chod
nika przy ulicy I Ma1a oraz modernizacja ciągów 
pieszych w obrębie rynku. (zdjęcia nr 6 i 7) 
Czynimy intensywne starania o jak najszybsze 
podpisanie umów z Wojewódzkim Zarządem Dróg 
\\' Krakowie na wspólną realizację chodników \\' 
Rudniku, Biertowicach oraz w Harbutowicach. 

* Do przetargu na wykona,,ie nakładek bi
tumicznych we wszystkich miejscowościach 
gminy zgłosiły się trzy firmy oferując ich \1yko
nanie za kwoty od 322.606 zł do 402.232 zł. 
Wybrano Przedsiębiorstwo Robót Drogowo
tvlostowych z Wadowic z najniższą ceną. Firma 
la zaoferowała także najkorzystniejsze warunki 
wykonania naprawy szkód powodziowych na 
drogach Dziurówka w Harbutowicach oraz drogi 
Glębiec. Ona również realizować będzie remont 
mostu kolo Krakpolu oraz położenia nawierzchni 
na ulicv I OOO-lecia od ul. 7agumnie do szkoły. 

* Ogłoszony został przetarg na wykonanie 
prac ziemnych związanych z realizacją połącze
nia ul. Partyzantów z ulic,1 Kowalską. Zlecono 
opracowanie projektu mostu na bazie odzyska
nych profili dwuteowych pochodzących z daw
nego mostu na ul. Wolności. Zakmiczenie tego 
zakresu prac zaplanowano do ko11ca września br. 

I 3 
Trwa realizacja spisu powszechnego oraz 

spisu rolnego. Pięćdziesięciu czterech rachmisu-zów 
dokonało spisu, a obecnie gminne biuro spisowe 
dokonuje zcstawie1i zbiorczych. które przekazane 
zostaną do woje\vódzkicgo biura spisowego. 

* Dużo czasu ząj,;la praca nad opracowaniem 
Programu Rozwoju Instytucjonalnego dla naszej 
gminy, (zdjęcie nr 5) a planowanego do przyję
cia uchwalą Rady Miejskiej na czerwcowej sesji. 
Starania nasze wysoko oceniło tvlinistcrstwo 
Spraw Wewnętrznych i Administracji, które w 
piśmie do mnie z 13 czerwca podpisanym przez 
Podsekretarza Stanu Jerzego Mazurka czytamy: 

,.S::a11ow11y Panie B11r111istr::11. Z 1/ll'agą pr::e
a11ali::01Falicl'111y tekst pr::edstml'ionego nam pro
fe/{!11 Planu Rozwoju lnstyt11c1011a/nego gminy 
Sułkowice. W pełni potwierdza 011 11')'Sokie ::aa11-
gażowa11ie i determinację w/ad:: gminy dla wdro
żenia no11•oc::e.mych i mode/011'.vch ro::1l'ią::m1 or
gani::acy;nych i ::ar::ąclc::ych. Ni11ie1s::y111 slwier
cl::am jego ::godność z obowią::ującymi pr::epi
sami oraz celami i wytyc::nymi do programu, 
tym sc1111y111 11::.11ając. że spełnia on posta11011·ie
J/1a 11111011')' 1111ed::y Ministers/ll'em Sprali' We
wnętrznych i /ldministrac;i a gminą S11/k011'i
ce. (. . .) Chciałbym na ręce Pana Burmistrw ::la
::yć· pocl::iękowa11ie ws::ystkim praco1rniko111 i 
rad11y111 ::a ::.ac111ga::owc111ie 11' pr::epro1rndze11ie 
diagno::y i pr::ygo/oll'c111ie Planu. Wier::e. że re
:::11/taty jego ,rdra::ania dopomogą 11' pod11iesie-
11i11 spra11·11ofri d::iahmiu urzędu i jako.fri fo,fad
c::011ych usług dostarc::cmych mies::kmicom a wy
prac011·c111e 1 1 '  samor::ądach pilotaż011ych ro::
wiązania będą upows::eclmiane i ll'ykor::ystyll'a
ne prze:: po::ostale samor::ącly \t' kraju". 

Istotnym również efektem jego wdrożenia 
oprócz przygotowania urzędu do realizacji pro
cedur unijnych. skutecrncgo sięgania po środki 
przed- i akcesyjne jest dofinansowanie przez 
Bank Światowy wyposażenia komputerowego 
urz,;:du za kwotę blisko 170 tysięcy złotych oraz 
wszechstronnego przeszkolenia personelu. 

* Istotnymi działaniami na rzecz przyszło
ści gminy mogą okazać się przeprowadzane obec
nie rozmowy z przedstawicielami miast z Euro
py Zachodniej Przedstawiciele francuskiego 
miasta Ronchamp. leżącego blisko Strasburga i 
granicy szwajcarskiej. są zainteresowani podpi
saniem z naszą gminą umowy partnerskiej. Na 
czerwcowej sesji Rady Miejskiej planowana jest 
do podjęcia uchwala intencyjna w tej sprawie. 

* Dwukrotnie doszło do spotka11 w staro
stwie myślenickim (10 V oraz 14VI) \\' tema
tach: podsumowania wiosennego poboru do woj
ska. funkcjonowania służby zdrowia. przeciwdzia
łania bezrobociu. zagrożeniu chorobą BSE na na
szym terenie czy organizacją  IV Powiatowych 
Dożynek 2002 roku. 

* 12 maja wszystkie jednostki OSP naszej 
gminy przeprowadziły ćwiczenia zgrywające. Po
zorowana akcja gaszenia pożaru lasu w Dalinie 
przebiegła sprawnie i skutecznie. (zdjęcie nr 8) 

Ważn) 111 wydarzeniem było otwarcie dla 
30 osób \\' dniu 23 maja  z udziałem kardynała 
Franciszka fvlacharskicgo Ś1odowiskowego Domu 
Samopomocy \\' Sułkowicach. Oprócz faktu, że 
kilka osób znalazło tam zatrudnienie. działal
ność tej placówki wspomoże osoby potrzebują
ce takiej pomocy. 

Burmistrz .Józef Mardaus 
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Śp. 
Zygmunt Marek 

Urodził się w Rudniku 59 lat temu. Po szko
le podstawowej uczy! s ię w Liceum Ogólno
kształcącym w Myślenicach, gdzie uzyskał 
maturę. Następnie ukończył studium transpor
towe we Wrocławiu i w 1 962 roku rozpoczął 
pracę w myślenickim PKS.  Wiele lat pełnił 
funkcję dyrektora tej firmy. 

- By! dobrym dyrektorem - wspominają  
podwładni .  

- To był po prostu dobry chłop dodają 
kierowcy, którzy wraz ze swoim związkowym 
sztandarem sol idarnościowym gremialn ie 
uczestniczyli w pogrzebie. 

- To dzięki śp. Zygmuntowi w tamtych 
trndnych latach wierni mogli wyjechać auto
busami PKS do różnych miejscowości p iel
grzymkowych. Nie obawiał się o swoje stano
wisko. Był człowiekiem wierzącym, z czym 
się n ie  laył -powiedział w kazaniu pogrzebo
wym ks. proboszcz Jan Nowak. - Kiedy peł
nił  funkcję przewodniczącego Rady Miasta i 
Gminy, stanowczo przyspieszył decyzję o 
przekazaniu parceli na budowę kościoła w Bier
towicach - przypomniał ks. proboszcz Suł
kowic. 

W latach 1 978- 1 990 był radnym, a od 1 980 
do marca 1 990 przewodniczącym Rady Mia
sta i Gminy. W 1 998 przeszedł na rentę. Zapi
sał s ię w naszej pamięci jako życzliwy czło
wiek, dobry gospodarz gminy, której sprawa
mi interesował się do końca. 

Pogrzeb śp. Zygmunta Marka odbył s ię  
21  maja 2002 roku na sułkowickim cmentarzu. 
Brali w nim udział liczni przyjaciele Zmarłe
go. Odszedł dobry człowiek. 

Niech Bóg Wszechmogący da Mu wiecz
ne spoczywanie. 

unt Marek w autobusie PKS (rok ok. 1964) 
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Śp. 
Franciszek Swierczyński 

Urodził s ię w 1 927 roku w Sułkowicach. 
W latach 1 948-1956 służył zawodowo w Woj
sku Polskim, miał stopień sierżanta. Następ
n ie  pracował w FN Kużnia, n iestety w 1 982 
roku zachorował i przeszedł na emeryturę. 

Przez całe swoje życie należał do straży 
pożarnej .  Uk01iczył liczne kursy i szkolenia 
strażackie .  25 lat był wzorowym, energicz
nym komendantem gminnym OSP. Dbał o 
wszystkie jednostki w gminie, często nawet 
na rowerze j echał do Harbutowic, Rudnika, 
Krzywaczki, by doradzić i pomóc druhom. 
Nie szczędzi! sił i zdrowia dla ratowania do
bytku i życia ludzkiego. 

W czasie niedawnych powodzi również 
stanął w p ierwszym szeregu niosących po
moc innym. 

Jeszcze w maju uhonorowano Go meda
lem Chomicza, o czym pisaliśmy w poprzed
niej „Klamrze". 

Na zdj ęciu zbiorczym z 1 983 roku 

(górny rząd, od lewej) :  
Adam Sroka, Stanisław Kania, Jan Sroka, Jan 
Hodurek, Franciszek Świerczyński, Jan Za
dora, Stanisław Z iembla, Jerzy Mateja; 
( dolny rząd): Adam Zawada, Józef Śmiłek, 
Józef Jędrzejowski, Józef Ziemianin 

W lewej szpalcie 

1 .  Sierżant Franciszek Świerczyński 
2. Franciszek Świerczyński (2000 rok) 
3 .  Franciszek Świerczyński z wnuczką Karo
linką (zdj ęcie z 2002 roku) 

Wkrótce pogorszył s ię stan Jego zdrowia. 
Blisko trzy tygodnie leżał w myślenickim szpi
talu pod troskliwą opieką lekarzy i najbliż
szych. Bóg jednak powołał Go do niebiańskiej 
straży. 

W pamięci najbliższych pozostanie jako 
kochający, troskliwy mąż, ojciec i dziadek. Bar
dzo dbał o rodzinę. Wyksztalcil czworo swych 
dzieci, dwoje ukończyło studia wyższe, dwo
j e  technika. Uwielbia! swych ośmioro wnu
ków. 

Z żalem żegnali Go nie tylko druhowie z 
naszej gminy. Przyjechały również inne jed
nostki OSP i władze strażackie. W pogrzebie 
1 1  czetwca wzięli liczny udział także sąsiedzi 
i wszyscy, którzy pragnęli oddać hold zmarłe
mu. 

Wieczne odpoczywanie racz Mu dać, Pa
nie, a światłość wiekuista n iechaj Mu świeci. 

Koledze Radnemu 

Stanisławowi Biernatowi 

wyrazy szczerego współczucia 

z powodu śmierci 

OJCA 

składają 

Radni 

Rady Miejskiej w Sułkowicach 
Pogrzeb odbył się w Limanowej. 
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OŚROD K WSPARCIA W I NTE 
Oni mogą liczyć n a  życzliwe spojrzenie 

- powiedział Ks. Kardynał Franciszek Ma
charski , kiedy poświęci ł  Środowiskowy Dom 
Samopomocy w Sułkowicach. 

W internacie Zespołu Szkól Zawodowych 
i Liceum Ogólnokształcącego powstało centrum 
dla osób wymagąjących pomocy. 23 maj a  po
święci! je  Ks. Kardynał Macharski. Podzięko
wał twórcom domu: - Ośmielam się powiedzieć 
w imieniu osób potrzebujących i ich rodzin Bóg 
zapiać! 

Wcześniej starosta Ignacy Paniak powie
dział m. in . :  - Ten dom jest bardzo potrzebny 
naszemu regionowi. Co prawda wyposażenie 
nie jest jeszcze kompletne, ale mamy kadrę, 
której dziękuję za zaangażowanie. Szczególne 
podziękowania należą się panu wojewodzie 
Tadeuszowi Piekarzowi .  który od samego po
czątku istnienia Domu Pomocy Społecznej 
ofiarnie pomaga niepełnosprawnym. 

P rzewodn iczący Stowarzyszen ia  Osób 
Niepełnosprawnych . ,Kolonia" Tadeusz Pie
karz: - Zacznę od życzeó dla najdostojniejsze
go Księdza Kardynała. Metropolity Krakow
skiego za to, że by! w potrzebie w OPS w Har
butowicach, że poświęc i ł  ten dom. Stowarzy
szenie nasze powstało sześć lat temu. by nieść 
pomoc OPS w Harbutowicach. Później rozwi
jal iśmy działalność tak. że od dwóch lat zajmu
jemy się w gminie Sułkowice osobami niepeł
nosprawnymi .  Aktualnie na wezwan ie staro
sty Paniaka, na wezwanie burmistrza Mardau
sa podjęl iśmy się nowego zadania. Ten budy-

IZYTACJ 
W Boże Ciało w czasie wizytacj i w Rud

n iku ks. bp Kazimierz Nycz poświęcił trzy 
dzwony. 

Ks. biskup odprawi ł  następnie mszę św. i 
wygłos i !  kazanie. w którym zaznaczył ,  że 
uczestnictwo we mszy św. w n iedziele i świę
ta nie jest prob lemem w małych miejscowo
ściach .  W dużych miastach ludzie zamiast 
modlić się w kościele, idą do supermarketów 
na zakupy. 

Procesja  Bożego Ciała w Rudniku jest bar
dzo okazała. Rudniczanki w ludowych stro
jach niosą feretrony. a chłopcy i mężczyźni 
chorągwie. Najpierw szosą wierni idą w stro
nę starego kościoła, następnie skręcają na po
łudnie i później na zachód. by znów wyjść na 
szosę i dojść do kościo ła parafialnego. 

Po południu b iskup spotkał się z poszcze
gólnymi grupami parafialnymi. a na wieczor
nej mszy św. udzi e l i ł  m łodym sakramentu 
bierzmowania. 

Wizytacj a w Su łkowicach zaczęta się 
od  powita n i a  ks . b i skupa  Nycza przez 
przedstawic ie l i  dzieci ,  m łodzieży i star
szych oraz ks. proboszcza. 

nek przeznaczył iśmy d la  niepełnosprawnych 
z powiatu myślenickiego i powiatów ościen
nych. Za pomoc dziękuję wojewodzie krakow
skiemu, staroście Myślenic i burmistrzowi Sul
kowie. Niech ten dom będzie s łużył pomocą 
tym, którzy tej pomocy potrzebują. 

Burmistrz Józef Mardaus: - Cieszymy się, 
że na naszym terenie, obok D1:-'.S i Warsztatów 
Terapi i  Zajęciowej powstaje dom dla potrze
bujących osób. 

Burmistrz przekazał Jego Eminencj i  pre
zent - różę wykutą rękami sułkowickiego ko
wala i życzył Ks. Kardynałowi na 75 urodziny 
d ługiego posługiwania Kościołowi. 

Dyrektor OPS Krystyna Sto larska wręczy
ł a  Metropol icie Krakowskiemu obraz namalo
wany przez niepełnosprawnego i porosila o blo
goslawie1\stwo i poświęcenie dornu. 

Nastąpi ła najważn iejsza część uroczysto
ści .  Dziekan dekanatu sułkowickiego ks. dr Jan 
Nowak odczytał lekcję i Ks. Kardynał poświę
cił dorn: -Tobie Boże zawierzamy dziś ten ośro
dek pomocy. Pobłogosław ten dom pomocy. 
Przez Chrystusa Pana naszego. Amen. 

W l iturgi i  słowa uczestniczyli n iepełno
sprawn i, l iczni goście, proboszcz Harbutowic 
ks. Jan Kotlarski oraz grupa apostolska z Sul-
kowie. 

. , 

Opis Dziennego Ośrodka Wsparcia - Śro
dowiskowego Domu Samopomocy w następ
nej „Klamrze" za miesiąc. 

Stefan Bochenek 

KS. B ISKUPA 
Podczas mszy św. o siódmej ks. biskup 

powiedział w kazan iu: - Człowiek starszy nie 
chce być bezczynny. chce coś robić. być po
trzebnym. Starsi w rodzinie niech pomagąją 
córkom. synom. wnukom w sposób dyskret
ny. mądry. Bądźmy wdzięczni Panu Bogu. że 
udało się nam stworzyć dobre rodziny. pol-
skie rodziny. Przeprośmy za to. co grzeszne, 
n ieudane w naszym życiu. 

Warto zaznaczyć, że każda n iedzie lna 
msza św. w czasie wizytacj i  była przeznaczo
na dla określonej grupy. I tak o siódmej przy
szl i starsze malże11stwa i osoby samotne. na 
w pól do dziewiątej malże11stwa. które prze
żyły wspólne do 25 lat. O dziesiątej tradycyj
nie jest msza d la  młodzieży, a o w pól do dwu
nastej dla dzieci. 

Na wieczornej mszy ks. biskup uclzie l i l  
gimnazj al istom sakramentu bierzmowan ia. 
Spotkał się również z wieloma grupami para
fialnymi. 

Na d rug i  dz ieó  ks .  b i skup wizytował 
wszystkie szkoły i przedszkola. spotkał się 
także z pracownikami Urzędu Miejskiego. Po 
południu odwiedzi! rodziny wielodzietne oraz 
chorych. (8)  

k 
" 
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4 maja - świętego Floriana - strażackie 
rodziny uczc i ły S\\'ego patrona udziałem w 
wieczornej mszy św. Zaprosi l i  również star
szych strażaków. Po modlitwach w kościele 
wszyscy przeszli do strażnicy na zabawę. 

Odeszl i z naszego grona b. wieloletni ko
mendant gminny OSP śp. Franciszek Świer
czy11ski . b. przewodniczący Rady M iasta i 
Gminy śp. Zygmunt Marek. Uczestniczyl i
śmy w tych pogrzebach .  Wspomnie l iśmy 
zmarłego tragicznie rok temu w USA śp. Je
rzego Mateję. b. prezesa Zarządu Gminnego 
OSP. 

1 8  maja gas i l i  fikcyjny pożar na Dal inie w 
Rudniku.  Ćwiczenia były okazją do pokaza
nia najnowszego sprzętu. pompy szlamowej, 
którą sułkowiccy strażacy otrzymal i kilka 
wcześniej .  

Nowoczesny sprzęt pokazal i  uczniom w 
prawie każdej szkole. 

25 maja  przedstawiciele wszystkich jed
nostek wzięl i  udzia ł  w wojewódzkich obcho
dach Święta Strażaka zorganizowanych w Sie
prawiu. Jednostka OSP z Rudnika odebrała 
ufundowaną przez Zarząd G łówny pompę. 
która zastąpi uszkodzoną podczas powodzi 
w l ipcu ubiegłego roku. W S ieprawiu wszyst
kim bardzo się podobały występy góralskich 
zespołów oraz loteria fantowa. Jeden druh z 
B iertowic wylosował maszynkę do mięsa. a 
rudniczanin - czajnik. Niestety nic udało się 
naszym wygrać świni wietnamskiej .  kozy czy 
lodówki. 

Na II rejonie wszystkie jednostki OSP z 
naszej gminy oraz z Myślenic gasiły pożar 
stodoły. Spal i ły się maszyny rolnicze i 

Bank Spółdzie lczy Rzemiosła 
nam czynsz na dwa lata z góry. rvlogl iśmy 
więc kupić „lublina 3" . 

W przyszłym roku będziemy obchodzi l i  
1 20-lecie OSP Sułkowice. Pragniemy s i ę  do  
tego jubi leuszu dokładnie przygotować. 

Informacje  podali komendant gminny OSP 
Jan Sroka i wiceprezes Zarządu Gminne
go OSP Jan Hodurek 
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u msifu Yezu risto! 

spotkania z misjonarzem ks. Andrzejem Zającem 
23 lipca 200 I roku 

FIDEI DONUM 

Pracuję w Tanzani i .  w ponad stutysięcz
nym mieście. Do mojej parafii należy obszar 
zamieszkały przez 20 tys. ludzi, z czego o ko
ło JO procent to katol icy. W naszej d iece"j i 
jest jeszcze 9 księży d iecezjalnych z Polski ,  
m.in. ks. Wojciech Kościelniak. który był wi
karym w Su łkowicach. Zazwyczaj na misje 
wyjeżdżają księża zakonni .  K iedyś P apież 
prosił o to, żeby i księża d iecezjalni wyjechali 
jako fidei donum (dar wiary). 

Jestem proboszczem bardzo dużej para
fii. W Tanzani i  brakuje księży, zatem probo

można szybko dostać. Najp ienv jednak 
nauczyć się angielskiego, a następnie 

tanzańskiego języka swahi l i . 

Dzięki pomocy z Polski zacząłem budo
wę kościoła. W tym miejscu pragnę gorąco po
dziękować parafianom z Su lkowie za ofiary 
składane do puszki z napisem ,,Na misje". Bez 
ich pomocy finansowej i modl itwy bardzo cięż
kie byłoby życie w mojej afryka!'1skiej parafii .  
Cenię to sobie tym bardziej .  że dopiero po 
przyjeździe do rodzinnej miejscowości widzę, 
jak wielu ludzi utrac i ło  pracę,jak im się trudno 
żyje. a mimo to są w stanie podziel ić się z 
innymi .  W Tanzan i i  jest straszna bieda. o l 
brzymia część Murzynów mieszka w slam
sach, bez prądu i wody. Podkreślam - bez 
pomocy z Po lski, z Sulkowie misjonarze nie 
miel iby szans na działalność. 

Teraz przyjechałem do Polski, pon ieważ 
trochę zmęczony pracą. A pracy jest 
dużo. nie mogę sobie pozwolić na dłuż

szy urlop w kraju .  

Nie moglem przyjechać na pogrzeb moje
go Ojca. Dziękuję wszystkim, którzy modl i l i  
s ię  na jego pogrzebie. 

Teraz dowiedziałem się o śmierci nauczy
cielki. która mnie uczyła h istorii w szkole pod
stawowej ,  śp. Władysławie Paw. Odprawię za 
nią mszę św. 

Kiedy chodzimy do szkoły. inaczej patrzy
my na nauczycie l i .  Dopiero z perspektywy 
czasu inaczej ich oceniamy. Pani Paw była 
wymagająca, ale to przynosi ło owoce. 

P isały do mnie uczennice ze szkoły śred
niej na Zielonej .  P rzypuszczam, że była to 
inicjatywa pani E lżbiety Stopa, która uczyła 
mnie matematyki .  Nieraz czytam te l isty po 
kilka razy. Niedługo będę miał możliwość prze
czytania w Internecie np . . ,Klamry". 

Notował (B)  

23 maja 2002 roku 

BĄDŹ POZDROWIONY GOŚCIU NASZ 

M łodzież z kółka m isyj 11ego powitała 
m isj onarza ks. Andrzeja Zająca śpiewem 
,,Bądź pozdrowiony gościu nasz", który od
powiedział w j ęzyku swahi l i :  Tu msifu Yezu 
Kristo! (Niech będzie pochwalony Jezus 
Chrystus ! ) .  

Zacytował fragment wiersz ks .  Jana Twar-
dowskiego: 

M isjonarzem chciałbym być, 
ale nie mogę, 
bo nie mam brody. 
O mój Boże, 
j aka szkoda, 
że w tym wieku 
nie rośnie mi jeszcze broda. 

Nie trzeba mieć brody, że by zostać mi
sjonarzem - mówi! dalej ks. Andrzej . - tvlożna 
nim być nie wyjeżdżając z Polski, z Europy. 
Z pewnością znacie taką świętą, świętą Tere
skę. która jest patronką m isj i ,  a n igdy na mi 
sjach n ie  była. B łogosławiona Urszu la Ledó
chowska założyła zgromadzenie misyjne, ale 
też nie wyjechała na misje .  Poproście swych 
katechetów, żeby wam o nich więcej opowie
dzieli. Są zatem dwie grupy, które się wząjem
nie muszą wspomagać. P ierwsząjesteśmy my, 
misjonarze, a drugą to jesteście wy, którzy tu 
mieszkacie. Bez waszej pomocy praca na mi
sjach jest niemożl iwa. 

Blisko god::.inne spotkanie na starej pleba
ni ks. Andrzeja Zająca 2 kółkiem misyjnym nie 
miało nic ze s:ctampy, oficjalności. Co chwilę 
ro:clegal się gromki śmiech, ponie\\laż ksiąd::. 
ud::.ielał niekiedv tak ::.aba\\lnych odpowied::.i, 
:':e trudno było ::.achować po\\lagę. Ci ::. nC/s, 
któr::.y :mali jego ojca Jana cy wujka Stas::.ka, 
po przec:ytaniu tej relacji ::. pewnością po
wiedzą, że A ndr::.ej tak samo jak oni ma niesa
mowite poczucie humoru. Oddajmy głos mło
dzieży i księdzu Andr:cejowi. 

- Co my możemy zrobić dla misj i? 

- Najważniejsza d la  każdego jest modl i 
twa. Wiem, że w moich rodzinnych Sułkowi
cach ludzie się modlą za misje. Cieszę się. że 
macie kółko misyjne. Ja też kiedyś w semina
rium do takiego kółka należałem. Pisal iśmy l i 
sty do  m isj onarzy. Też dostawałem l isty z 
Su lkowie, teraz już mało, dwa, trzy rocznie. 
Mam dostęp do internetu. mogę szybko na 
l isty odpowiadać. 

- My będziemy pisać do Afryki!  
- Z wielką przyjemnością na pe,vno wam 

odpiszę. A l isty przesyląjc ie mailem. 

- A gdzie pan mieszkał w Sułkowicach? 
(Śmiech wszystkich; zażenowany katecheta 
Zbigniew Łapa aż oczy wzniósł do gó1;v, a dru
gi katecheta Jan Plos::.c::.yca poprawił: 
,, ksiądz" nie „pan".) 

- Mój dom rodzinny j est pod Malikówką. 
A że do mnie powiedziałaś „pan", to s ię nie 
dziwię, ponieważ rel igi i  uczy was pan. Kiedy 
w Mi lówce - tam bylem wikarym - przysze
d łem po raz p ierwszy na rel igię. to dzieci mó
wiły do mnie ,,proszę siostry". Wcześniej uczy
ł a je  siostra zakonna. 

- A zna pan, przepraszam, ksiądz, braci 
Golców? 

- N ie, ale ich matkę znam. 

- Fajna jest? 

- Fąjne to jest ciastko. Ich mama to bardzo 
sympatyczna kobieta. 

- He lat ksiądz jest misjonarzem? 

- Sześć. A tu do  której klasy chodzisz? 

- Do szóstej. 

- No tośmy razem zaczęli . ty szko lę. ja  
pracę w Afryce. W którym roku to  było, kie
dy się uczyłeś w p ierwszej klasie'l 

- Nie wiem. A co się j ada w Afryce? 

- To co mi gospodyni przygotuje. przede 
wszystkim dużo warzyw. cd. Jlll 8 st1: 
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- Jakie? 

- Ogórki. pomidory. ziemniaki. Ale trzeba 
uważać. Ja najpierw do pól roku miałem sen
sac je żołądkowe. Woda z jeziora jest brudna. 
ale.oni ją piją. Stąd duża l iczba chorujących. 

- Jakie tam żyją zwierzęta? 

(ks. Andr::ej::  udawa11ą po1rngcU - Zające' 
(pękamy ze fo1iech11) - Tam, gdzie j a  jestem. 
nie ma dzikich zwierząt. Żeby je zobaezyć. 
trzeba jechać sto ki l ometrów cło parku Seren 
get i .  Żyją lwy, lamparty. żyrafy. słonic, h ipo
potamy, nosorożce itd. Nazwy są wam znane 
z filmu „Król Lew". Lew to sim ba. prawda'7 

- Czy ksiądz j e  widział? 

- Tak. 

- I nie bal się ksiądz? 
- N ie, siedziałem w samochodzie. Raczej 

na nogach tam nie można się wybrać. 

- Jak wyglądają domy w Tanzan i i?  

- Kiedy tam wyjeżdżałem. wyobrażałem 
sobie, że mieszkąją oni w lepiankach. dom
kach z gałęzi . Takich domów jest bardzo mało. 
spotyka się je na małych wsiach. 

- Tak jak w Harbutowicach? 

(Zadająca to pytanie d::iewc::yna :: ufo1iesz
kiem patrzy na redaktora, inne te:. C::ekajcie, 
fi/utki, na pewno się wam odgr)l::ę 1) 

- Ależ n ie !  Dzisiejsze Harbutowice to jak 
ich metropolia. Myśię, że w Polsce byłoby 
trudno znaleźć miejscowość z lepiankami .  

- Czy był  ksiądz na Ki l imandżaro? 

- Za wyj śc ie  n a  ten najwyższy szczyt 
Afryki trzeba zapł acić I OOO dolarów. Tyle 
kosztuje moje półroczne utrzymanie. więc nie 
stać mnie na ten luksus. Zresztą tylko turyści 
tam wchodzą. miejscowi nie. Kil imandżaro jest 
odlegle od Rwami im i o 500 kilometrów. 

- Ilu białych tam miesz
ka? 

- Są to przecie wszyst
kim misjonarze i misjonarki. 
a także wolontariusze z or
gan izacj i charytatywnych .  
Najwięcej misjonarzy jest z 
Polski i USA. bracia zakon
ni z Meksyku. Wasi rodzice 
znają  ks. Wojciecha Kościel
n iaka. W swej parafii wybu
dował Sanktuarium Bożego 
Mi łosierdzia. Przyjeżdżają 
turyści z Europy (Holand i i .  
Belgi i .  Francj i )  i Afryki Po

łudniowej .  Widok na u l icy białego człowieka 
n ikogo nic dziwi. 

- O, u nas w Sułkowicach, gdyby szedł 
Murzyn . . .  

- Ale  w większych polskich miastach spa
cerujący np. po Rynku w Krakowie Murzyn 
nie jest żadną sensacją. 

- Proszę opowiedzieć o ich szkole. 

- Nic ma okien.  ławek. nawet książek. 
Książkę ma tylko nauczyc iel .  Dzieci muszą 
być jednakowo ubrane, dziewczęta w białe blu
zeczki. zielone spódniczki. a chłopcy białe 
koszule, krótkie spodnie  khaki . Nauczyciel nie 
wpuści do szkoły dziecko, które się tak n ie  
ubierze. Uczn iowie siedzą na cegłach, bo n ie  
ma ławek. i powtarzają  za nauczycielem reguł 
ki, wiadomości. N ie  ma okien i gdy jest prze
rwa, to dzieci wychodzą na podwórko przez 
dziury w ścianie .  Dzwonkiem jest nąjczęściej 
stara kopaczka, w którą woźny uderza młot
kiem. 

Dzieci rozpoczynają lekcje  w państwo
wej szkole powszechnej (siedmioletniej) o siód
m�j rano. Mój kośc ió ł  j est bardzo bl isko, co
dziennie widzę pędzącą gromadę, gdyż spóź
n ienie się do szkoły jest surowo karane. Kto 
się spóźni .  dostaje  lanie. 

- Nauczyciele bij ą  dzieci? !  

- I to  jeszcze j ak! Nauczyciel prawie za
wsze trzyma w ręku patyk. Od czasu do cza
su wszystkie dzieci idą na wycieczkę. żeby 
urwać patyki (gałązki. witki). które będą po
trzebne do wymierzania kar. 

- Dziewczyn ki też są bite? 

- Nie ma różnicy czy to ch łopak. czy 
dziewczyna. Wszyscy dostają  po równo. np. 
za zie odpowiedzi. I tu ciekawostka. Dzieci 
często powtarzaj ą  klasę i nie narzekają. że do
stały niesprawiedl iwe oceny. Jak mówiłem. 
podstawową formą nauczania jest opanowa
nie pamięciowe wiadomości z programu na
uczania. Uczą się wielu przedmiotów, angiel
ski j est obowiązkowy. Wielu jednak uczniów 

nie chodzi do szkoły, ponieważ rodziców nie 
stać na opłacenie składek na komitet rodziciel
ski. Ile wy płacicie? 

- 30 złotych a nawet więcej .  

- Na dolary t o  j akieś siedem. A w Tanzani i  
trzy dolary. co stanowi j edną dziesiątą docho
du na rodzinę. Rok szkolny zaczyna się w 
styczniu .  Obecn ie prezydent zniósł opiaty na 
komitety rodzicielskie i w szkołach poj awiło 
się ki lkakrotnie więcej dziec i .  Przedtem np. w 
klasie p ierwszej było czterdziestu uczniów. 
teraz przeszło sześciuset. Po ukończeniu szko
ły powszechnej uczniowie zdają egzaminy do 
szkól średnich. 

- Oj , to bieda tam straszna!  

- Tak, b iednie l udzie żyją. jednak nie zda
rza się, by ktoś umarł z głodu. Jeś l i  chce 
j eść, idzie się do pola zrywa j akieś trawy 
wykop ie  korzen ie ,  warzywa. M urzyn i 
znąją, co mogą zjeść z darów przyrody. Popa
trzcie, j aki paradoks: z jednej strony bieda. z 
drugiej - nie muszą się martwić o jedzenie .  

- Dlaczego ksiądz został m isjonarzem? 

- Mogę w skrócie tak powiedzieć: To ręka 
Opatrzności pokierowała moimi losami. Przed
tem n ie  myślałem o wyjeździe na misje. 

- Wybudował ksiądz kościół? 

- W ciągu jednego roku powstał. Teraz będę 
budował przedszkole. 

- Jak wygląda ten kościół? 

- Nie ma stropu. po naszemu płyty, po
wały. Więźba jest widoczna. W moim kościele 
brakuje jeszcze w nawie głównej czterech 
razów o rozmiarach tej tablicy szkolnej. 
jestem w Polsce i zbieram fundusze na te cele, 
przecie wszystkim na przedszkole. Moja  pa
rafia  s i ę  rozwij a. jest  dużo m łodych mał
żeństw. d latego przedszkole jest bardzo po
trzebne. Myślę. że uda mi się go wybudować. 

- Jest ksi ądz proboszczem . ., 

- A  co, nie wyglądam? 

- Ale ksiądz się n ie opal i ł !  

- Bo n ie  chodzę po s łońcu, n ie  mam czasu. 
Kl imat j est znośny, można się przyzwyczaić 
nawet do temperatury. M iasto leży na wyso
kości 1 400 metrów n.p .m. Jest gorąco. ale su
cho, j ednak przed burzą nie ma czym oddy
chać. 

- Proszę o powiedzieć, j ak  wyglądają 
msze, n abożeństwa .  

doko1icze11ie na stronie 9 



INFORMACYJNY UCZNIÓW 
GIMN'AZJUM w SUŁKOWICACH � 

MAMY PATRONA 
W dniu 1 1  cze1wca na spotkaniu Komisji 

dis patrona podsumowano wyniki. Najwięcej 
głosów uzyska! Jan Paweł II. Wiele szkól przed 
nami doceniło jego osobę. Wszyscy jednak wie
my, że w naszej gminie jest już patronem Szko
ły Podstawowej w Harbutowicach. 

Wobec powyższego - pozostając w posta
wie ogromnego szacunku dla wielkiego wado
wiczanina - w dniu 14 czerwca na wspólnym 

�ii6tedzc:mu Komisji d/s patrona, Dyrekcji Gim-
w Sułkowicach, Rady Rodziców i Sa

morządu Uczniowskiego jednogłośnie podjęto 
decyzję o wyborze na patrona gimnazjum dru
giego z kolei kandydata - Kardynała Stefana 
Wyszyńskiego. 

Przewodnicząca Komisj i  dis patrona 
Barbara Biel 

U stóp Madonny 

To były wspaniale chwile, gdyśmy stanęli 
wszyscy u stóp Maryi w odbytej w dniu 26 IV 
p ielgrzymce klas III do Częstochowy. Wielu z 
nas było tam po raz p ietwszy i mogło nie tylko 
zobaczyć cudowny obraz, ale także zapoznać 
się z historią Jasnej Góry i j ej historycznych 
związków z naszą Ojczyzną. 

Zwiedzając Skarbiec, Arsenał i Muzeum 600-
lecia mogliśmy jakby dotknąć cząstki naszej hi

Odkryliśmy też naszą drogę z Jezusem 
udział w Eucharystii i rozważanie Drogi 

Krzyżowej na Walach. Mogliśmy też zobaczyć 
moment zasłonięcia cudownego obrazu Maryi. 

Składamy wszystkim wychowawcom, pani 
dyrektor oraz naszemu katechecie podziękowa
nia za zorganizowanie i opiekę w czasie piel
grzymki, która dostarczyła nam tyle nowych 
wrażeń i przeżyć. 

W imieniu klas III Justyna Sala i Ewa Bo
chenek z kl. III d 

NAJ LEPSI 
średn ia  5 ,0 więcej oraz wzorowe zachowan ie  

III a brak 

III b Katarzyna Listwan (5,2) 

III c - Iwona Kozik (5,33), Urszula Postawa 
(5,0) 

III d -Jarosław Ptak (5,33), Gabriela Moskal 
(5, 1 7), Justyna Sala (5,08), Karol Gaweł (5,08) 

III e - Kamila Nędza (5,25), Krzysztof Pro
szek (5,09), Kamil Pitala (5,0), Kamila Profic 
(5,0), Anna Światloń (5,0) 

III f- Paulina Bobeł (5,3), Wojciech B igaj (5,0), 
Adam Ostafin (5,0) 

III g Krzysztof Mardaus (5,4), Angelika Ra
doń (5,3), Joanna S tarzec (5,2), Elżbieta Krupa 
(5,2), Magdalena Marek (5 , 1 ), Justyna Gogola 
(5 , 1 ), Barbara Moskal (5 ,0), Anna Lisowska 
(5,0), Iwona Flaga (5,0) 

III h - Natalia Soltowska (6,0), Joanna Jach 
(5, 1 7) 

III j Gabriela Niezgoda (5,25) 

III k - Joanna Woźnica (5,58), Rafał Judasz 

II a Anna Dyląg (5,5), Patrycja Starzec (5,33), 
Katarzyna Jabłońska (5,25), Magdalena B iela 
(5 , 1 6), Aneta Bochenek (5, 1 6), Krzysztof Pro
fic (5, 1 6) 

II b Paulina Nędza (5,25), Magdalena Boche
nek (5,08), Magdalena Biela (5,08) 

II c -Krzysztof Ptak (5,36), Marek Pelc (5,33), 
Katarzyna Godzik (5,3), Barbara Kania (5, 1 6), 
Maria Moskal (5,08) 

II d Monika Sroka (5,0), Magdalena Świer
czyńska (5,0) 

II e Anna Dzidek (5,25), Maria Wydrzyńska 
(5,25), Anna Profic (5,08), Justyna Malina (5,0) 

II f - brak 

II g Anata Gaura (5, 1 6), Magdalena Bargiel 
(5,08), Magdalena Wolska (5,08), Maria Mik
stein (5,0) 

II h - Magdalena Niedźwiecka (5,33), Aneta Sa
rzyńska (5,23) 

II j - brak 

(5 ,  1 6) ,  Judyta Sowa (5, 1 6) ,  Janusz P iechota II k - Iwona Koziołek (5,4) 
(5,08) 

III I Magdalena Pułka (5, 1 7), Katarzyna Dy
mek (5,08), Konrad Boroń (5,0), Małgorzata 
Szlachetka (5,0) 

II 1 - brak 

I a - Katarzyna Kozik (5,7), Elżbieta Oliwa 
(5,1), Joanna B iela (5,0), Katarzyna Krupa (5,0) 

I b - Karolina Moskal (5,33) 

I c - Karolina Obst (5,2), Magdalena Flaga (5, 1) ,  
L id ia  Moskala (5, 1 )  

I d - Łukasz Ostafin (5, 1 )  

I e  - Bernadetta Kawka (5,25), Katarzyna Śliwa 
(5,25), Angelika Urbańczyk (5,25), Sylwia Tu
rek (5,09) 

I f - Katarzyna Bobel (5,0) 

I h Agnieszka Szewczyk (5,5) 

I j - brak 

I k - brak 



Tytułowe kraj e to Czechy, A ustria i 
Słowacj a .  Szko lna  wycieczka u możl iwiła 
n a m  n ie  tylko poznan ie  i n n y c h  kraj ów, 
zwiedzanie zabytków czy robienie mnóstwa 
zdjęć. Mogliśmy lepiej poznać samych siebie, 
j ak  i kolegów z innych klas i szkól. Przez 
trzy dni skazani byliśmy na siebie, ale „ jak 
się nie ma co się lubi, to się lubi co się ma". 

Wyjazd około godziny siódmej rano nie ze
psuł n ikomu dobrego nastroju. Dość szybko za
poznaliśmy się z uczniami z Sulkowie. Podróż 
urozmaicaliśmy sobie rozmowami, śpiewem lub 
(jak n iektórzy) drzemkami. P ierwszym punk
tem naszej wyprawy było zwiedzanie Moraw
skiego Krasu. Przed tym przewodnik opowia
dał nam ciekawie o miejscu, które mamy odwie
dzić .  Po przybyciu na miejsce wszyscy dosyć 
chętnie opuści l i  autobus. Po wyprostowaniu 
kości ruszyliśmy w kierunku kolejki l inowej ,  
która przewiozła nas nad „Przepaścią Maco
chy". Widoki były wspaniale. Następną atrak
cją był przejazd kolejką ekologiczną po terenie 
Parku Narodowego. Wygodne przejazdy chyba bardzo się podobały, ale 
trzeba było ruszyć nóżkami. Wszyscy „grzecznie" ruszyli za przewod
nikiem. Doszliśmy do „Katerinska jeskyne". Oczywiście cala wyciecz
ka wyjęła z plecaków aparaty i po chwili cały czas błyskały jasne świa
tła. Każdy miał nadzieję na zrobienie choć kilku zdjęć w jaskini. Ochota 
ta odeszła z chwilą, gdy dowiedzieliśmy się o opiacie, która jest pobie
rana za robienie zdjęć .  Uznaliśmy, że prościej jest kupić pocztówkę. 
Wnętrze jaskin i  było rzeczywiście n iezwykle. Ogromne stalaktyty i 
stalagmity robiły wrażenie. Parę osób postanowiło mieć pamiątkę z tego 
miej sca w postaci kamienia. Po wyj ściu znów wyjeżdżaliśmy kolejką 
nad przepaścią. Po zebraniu wszystkich, nauczyciele dal i  nam trochę 
czasu wolnego. Wszyscy udali się na podbój sklepów z pamiątkami oraz 
bufetu. Wreszcie usłyszeliśmy legendę na temat nazwy znanej nam już 
przepaści i dalej podziwialiśmy widoki. (nie można zapominać o rytuale 
robienia zdjęć). Po załatwieniu wszystkich potrzeb wycieczkowiczów 
ruszyl i śmy w dalszą drogę. Zatrzymaliśmy się w znanym miasteczku, 
Slawkowicach (Austerlitz). Znajdują się tam pałac i ogrody Napoleona. 
Mimo że są zaniedbane, to dalej posiadają swój urok. Wieczorem doje
chaliśmy do Modrej na Słowacj i .  Znajdował się tam nasz hotel .  Po przy
dzieleniu pokoi zjedl iśmy obiadokolację. Po tym wszystkim należało 
położyć się spać, choć nie do końca cisza nocna była przestrzegana. 

Następnego dnia ruszyliśmy (niewyspani) do Wiednia. Od rana wszy
scy czekali na pobyt w wesołym miasteczku, lecz to było zaplanowane 
dopiero na popołudnie. Wyjechaliśmy na wzgórze Kahelenberg, skąd oglą
daliśmy panoramę całego Wiednia. Wiatr był tak mocny, że nie dale się 
wyjść z autobusu bez kurtki lub sweh·a. I tak wszyscy się trzęśli jak galaret
ki. Odwiedziliśmy kaplicę poświęconą Janowi I I I  Sobieskiemu. Po powro
cie do „ciepłego" autobusu udaliśmy się do ogrodów Pałacu Cesarskiego 
Schonbrunn. Było prześlicznie! Tam można było spędzić cały dzień, ale 
nam musiało wystarczyć około dwóch godzin. Tu też był czas wolny. Po 
upewnieniu się, że nikt nie postanowi !  zostać, udaliśmy się na Stare Miasto, 
gdzie widzieliśmy mnóstwo zabytków i pięknych miejsc. Jak zwykle prze
wodnik musiał dawać nam czas wolny na robienie „fotek", oczywiście Par
lament, Katedra św. Stefana czy chociaż opera to obiekty warte uwiecznie
nia na fotografii. I wreszcie upragniona chwila . . .  park rozrywki PRATER! 
Wszyscy wyjątkowo szybko rozbiegli się, szukając najlepszych miejsc do 
zabawy. Ja z koleżanką spotkałam Aushiaka, który był fanem Adama Ma
łysza. Milo się rozmawiało. Wszyscy jednak uważają, że mieliśmy za mało 
czasu na szale11stwa w jednym z naj lepszych parków rozrywki w Europie. 
Jak zwykle wróciliśmy do Modrej na jedzonko i nocleg. 

W trzecim dniu następowało wielkie pakowanie. Trzeba było postarać 
się oddać pokój w jak naj lepszym stanie. Wreszcie wyruszyl iśmy w kierun
ku stolicy Słowacji - Bratysławy. I znów wyjechaliśmy na wzgórze (tym 
razem Wzgórze Zamkowe), widzieliśmy panoramę miasta i tradycyjnie 
wiało. Kapelusze i czapki spadały z głów. Po tych „atI·akcjach" udaliśmy się 
na Starówkę. Bratysława też nie ma się czego wstydzić: pomniki, kościoły 
to kolejne obiekty pożądania młodych fotografów. Po samodzielnym zwie
dzaniu czekał nas rejs statkiem do miejscowości Devin. Stoją tam ruiny 
zamku. Muszę przyznać, imponujące. Widoki zapierają dech w piersiach. 

Dowiedziel iśmy się też wielu ciekawych rzeczy na temat kultury ludzi 
zamieszkujących dawniej na tych terenach. Widzieliśmy naczynia i narzę
dzia wydobyte podczas poszukiwai1 archeologów. Usłyszeliśmy kolejną 
ciekawą legendę dotyczącą zamku i w pełni zadowoleni udal iśmy się na 
statek, aby wrócić do Bratysławy. 

Niestety tego dnia (29 maja) nadszedł czas, aby powrócić do Polski. No 
cóż, ojczyzna wzywa. Niestety, w drodze powrotnej nie towarzyszyła nam 
piękna pogoda, co nie sprzyjało podróży. Do Krzywaczki dotarliśmy póź
nym wieczorem. Wszyscy zmęczeni, mający nadzieję na wypoczynek we 
własnych domach nie żałowali, że uczestniczyli w tej wycieczce. Mnie 
podobało się bardzo i mam nadzieję, że w przyszłym roku odbędzie się 
podobna wycieczka. 

Joanna Leśniak, kl. I h 
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KOSMICZNA SPALARNIA 
W dniach 27-29 maja 2002r. odbyła się wycieczka, podczas której 

poznawaliśmy trzy państwa: Czech, Austrię i Słowację. Jednak naj
większe wrażenie wywarła na nas Austria. 

\ } W czasie drogi na wzgórze Kahelenberg i do ogrodów pałacu cesarskie
go Schi.inbrunn zauważyliśmy pięknie ozdobiony budynek, którego kolo
ry i fantazyjna architektura od razu wpadła nam w oko. W tym momencie 
przewodnik zapytał :  , ,Co w tym budynku się znajduje?" Padało wiele 
odpowiedzi, ale żadna nie była trafna. Nikt z nas nie przypuszcza!, że to 
jest ... spalarnia śmiec i !  Wszystkich ogarnęło chwilowe zdziwienie i nie 
było osoby, która na ten budynek nie spojrzała. Ten krótki moment by! 
bardzo fajny z tej niekrótkiej wycieczki. Hunderwaserhause był najbar
dziej nowoczesnym i najefektowniejszym budynkiem z pośród tych, któ
re oglądaliśmy podczas wycieczki. 

A. Mrowczyk i K. Stręk, I e 

I 

Wysiłek się opłacił 
Niełatwo było dotrzeć do finału Małopolskiego Konkursu Polo

nistycznego, który przebiegi pod hasłem: ,,Historia zbiorowości i 
j ednostki w powieści". Należało przeczytać sporo „opasłych" lek
tur, m. in.  ,,Qno vadis" i „Ogniem i mieczem" H. Sienkiewicza, 
,,Faraona" B. Prusa, ,,Imię róży" U. Eco oraz „Empirowy pasjans" 
W. Łysiaka. 

Trzy uczennice naszego gimnazjum: 
Katarzyna Listwan � kl. III b, 
Paulina Babel � kl. III f, 
Joanna Wożnica � kl. III k 

zostały finalistkami etapu wojewódzkiego. Co prawda, zabrakło im kil
ku punktów, by znaleźć się w gonie laureatów, ale i tak można ich pozy
cję uznać za duży sukces. Nagrodą dla nich było zaświadczenie wydane 
przez Kuratora Oświaty i dodatkowe I O pkt, które z pewnością bardzo 
się przydadzą przy staraniach o przyjęcie do wybranej szkoły. 

Mamy nadzieję, że finalistki znajdą naśladowców. 
Krystyna Krzykawska 

Redakcja :  

Łukasz Cięcielowski (redaktor naczelny), 

Gabriela Moskal, Sylwia Pochopień, Justyna Sala 

Opieka pedagogiczna: Zofia Kurowska 

Korekta : Stefan Bochenek 



Koleżanki i koledzy z naszego Gimna
zjum mieli okazję 23 V 2002 r. spotkać 
się z księdzem, misjonarzem Andrzejem 
Zającem. 

Ksiądz opowiadał o swojej działalności 
misyjnej w Tanzanii. Jest tam proboszczem 
w pewnej parafii, która została założona do
piero 2000 roku. Ks. Andrzej Zając jest nam 
bardzo bliskim człowiekiem, gdyż pochodzi 
z Sułkowic. Opowiadał bardzo interesująco 
tak, że dużo ciekawych rzeczy można się 
było dowiedzieć. 

Ks . Andrzej jest bardzo ambitnym i 
uczynnym człowiekiem. Zdradził nam, że w 
bliskiej przyszłości zamierza wybudować 
przedszkole w swojej afrykańskiej parafii. 
Moją uwagę przykuł pewien fakt. Tamtejsi 
ludzie na mszach świętych bardzo dużo 
ta11czą i śpiewają. Radują się wiarą. Moim 
zdaniem jest to bardzo dobry, emocjonalny 
sposób przeżywania Mszy Świętej ,  ale w 
Polsce byłoby to niemożliwe. Był także czas, 
abyśmy zadawali księdzu swoje pytania. 
Ksiądz odpowiadał na wszystkie z dokład
nością. Nasze spotkanie przerywane było 
śpiewem gimnazjalistów uczęszczających 
na „Oazę". Ksiądz chętnie się do nas przy
łączał. Jak wiemy, Afryka jest bardzo bied
nym kontynentem, lecz przy pomocy takich 
ludzi jak ks. misjonarz Andrzej Zając będzie 
się stawała coraz lepsza. Jesteśmy dumni, 
że taki wspaniały człowiek pochodzi wła
śnie z naszych Sułkowic .  

Karolina Moskal, I b 

Powiedzonka 
u czn i ów 

Mojżesz straszył w sitowiu. 
Finlandia leży w północnej Polsce. 
Jan Kochanowski napisał „Treny" po śmierci. 
Mi też się wściekłe krowy nie podobają, a mle
ko trzeba pić. 
Dostaliśmy zbiorowej amnezji mózgów. 
Spóżniłam się dziś do szkoły, bo robiłam sobie 
paznokcie. 
Świat jest pełen X i Y. 
Zastępcą wielkiego hetmana był mały hetman. 
Nie odzywaj się jak chcesz coś mówić. 

Powiedzonka 
nauczyc i e l i  

Klasówka się udała - nauczyciel przeżył! 
Ja wiem, że fizyka do trzymania kufla wam się 
nie przyda, ale przynajmniej udawalibyście, że 
słuchacie! 
Obudzisz wszystkich, którzy jeszcze nie śpią. 
Niech nie pytają nie pytani, a ci co pytają, niech 
zamilkną. 
Starożytni Rosjanie powiadal i :  no coments! 
No wiecie, dziewczynki, ten nasz autokar to jak 
samolot - można dostać choroby morskiej .  
Ty opowiadasz takie głupoty, że jeś l i  ktoś ma w 
piwnicy stare ziemniaki, to w tym momencie 
zaczęły gnić. 
Toczymy się powol i  j ak bitwa pod Grunwal
dem. 

wybrała Natalia Sołtowska III h 

Po raz drugi 

w finale 

W dniu 16.05; odbył się finał diecezjal
nego konkursu znajomości Księgi Rodza
j u. Po etapie klasowym i rejonowym w My
ślenicach, wyłoniono 43 finalistów, którzy 
stanęli do rozgrywki finałowej w Pałacu Ar
cybiskupim w Krakowie. 

Finaliści musiel i  wykazać się bardzo dobra 
znajomością Księgi Rodzaju, odpowiadając na 
40 pytań w c iągu 45 minut. 

W oczekiwaniu na wyniki zwiedzili Bazy
likę Mariacką, a następnie spotkali się w aul i  
Pałacu Biskupiego, gdzie z rąk Ks. Kardynała 
otrzymali nagrody za udział w finale i zdobyte 
miejsca. 

Znakomicie sp i sa l i  s i ę  nas i  uczniowie :  
Krzysztof i Jarosław Ptak, którzy zaj ęl i  ex 
eaquo 5 miejsce, sprawiając, że już po raz drugi 
nasze Gimnazjum stało się znane w całej diece
zji .  

Życząc dalszych sukcesów w poznaniu B i 
b l i i  naszym finalistom, zachęcam wszystkich, 
by byli ich następcami !  

Zbigniew Łapa katecheta 

Dia log i  

Nauczycie l :  Jak masz na imię? 
Uczeń: Refo1macja w Niemczech. 

N: 30 maja  przyjedzie do naszej szkoły zespól 
z Teatru Bagatela. Jak on się nazywał? 
U: Backstreet Boys! 
N: Nie podpowiadaj mi głupio. To nie oni." 

U: Marcin to już stały wizytator w naszej kla
sie. Przyszedł do szkoły dwa razy z rzędu! 
U: No Marcin. Niedługo dostaniesz kartę stałe
go klienta. 

N: Skąd był Erazm z Rotterdamu? 
U: Z Włoch. 

N: Teraz dodajemy wodorotlenek miedzi do biał
ka . . .  
U: No i mamy fajną zupkę! 

N: Nie zapominajmy, że Białoszewski bawił 
j ęzykiem. 
U: Swoim?" 

U: No więc„ pod tym Kurskiem . . . . .  walczyły 
wojska sprzymierzone . . .  z . . . . .  Niemcami . . . .  
N: Tak. Byłaby to dobra odpowiedz, gdyby była 
prawdziwa." 

N: Jakie znasz czworokąty? 
U: Trójkąt równoboczny. 

N: Dlaczego wcześniej nie mogłeś poprawnie 
rozebrać tego zdania? 
U: No wie pani? !  Tak przy wszystkich rozbie
rać zdanie? 

UŚMIECHNIJ SIĘ ! !  

Zosia z „Pana Tadeusza" była od  stóp do głów 
ludowa. 
S ienkiewicz pisał tylko powieści, ale jak mu co 
ś l ina na język przyniosła to tworzył również 
nowele. 
D iaskop s łuży do rzucania obrazków o ścianę. 
Faraona nosil i  w lektyce, a poddani padali mu na 
twarz. 
Zbyszko jechał na koniu, a piana leciała mu z 
pyska. 
Gdy pani umarła, długo myślała, komu powie
rzyć dzieci. 
Zamek w „ Zemście" stanął im w gardle jako 
kość niezgody. 
Soplica tak długo zalewał Robaka, aż się w koń
cu w niego zmienił. 
,,Antygona" to taki stary teatr, do którego współ
cześni uczniowie nie chcą chodzić. 
Bolesław Leśmian urodził niesamowitego „Du
siołka", ale jego „Dziewczyna . . .  " bardziej przy
padła mi do gustu. 

wybrała: Beata Siomucha 
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Tu msifu Yezu Kristo! Integracyjne 

Koło Misyjne AMINA spotkania z misjonarzem ks . Andrzejem Zającem (cd.) 

• Msze święte są  takie same jak  u nas, lecz 
wierni są bardziej aktywni .  

- Co to  znaczy? 

• Wszyscy bez wyjątku powtarzają sło
wa mod l i twy, wszyscy śp iewaj ą. ta11czą. 
klaszczą w dłonie. 

- Nie tak jak w Sułkowicach. 

- Moi parafianie chwalą Boga modlitwą, 
pieśnią, całym sobą. 

- Długo trwa msza? 

- Naj krócej półtorej godziny. 

- O, j ak  długo! 

- N ikt się n ie nudzi ,  n ie zerka na zegarek i 
nie pędzi do drzwi, kiedy się msza zbl iża do 
końca. Ze wzruszeniem powiem, że moi para
fianie są dobrymi katol ikami. 

- No to się musimy uczyć od Murzynów. 

- Myślę, że tak. 

- Kiedy dziewczyna może wyjść za mąż? 

- Według prawa po uko11czeniu 1 8  lat. lecz 
często się zdarza, że ma mniej .  

- M łodzi żenią s i ę  z m iłości? 

- Mężczyzna wybiera, dziewczyna, ko
bieta nie ma nic do gadania. Kandydat na męża 

ojcu np. I O krów czy kóz, ojciec 
zgadza. może być ślub i wesele. 

- Biedne M urzynki !  

- A i le  ty masz lat? 

- 16 .  

MOJA DROGA 

KOMBATANCKA 

Z radością informuj emy, że Stanisław 
Ziembla za wspomnienia pt. ,,Na woj nie i w 
obozie płaszowskim" zdobył trzecią nagro
dę w konkursie MOJA DROGA KOMBA
TANCKA. Gratuluj emy! 

Przypominamy, że obszerne fragmenty 
wspomnień Stanisława Ziembli opubl iko
w a l i śmy w n a stępuj ących numerach 
„Klamry": 7 z 1 998, 1-2, 4, 6, 7, 8,  1 2  z 1 999, 7 
z2001 .  

- Wiele dziewcząt w two im wieku jest 
mężatkami. 

- Ciekawe, ile moJ ojc iec by wziął za 
mnie krów lub kóz? 

- Jedną kozę - wtrącił redaktor (wreszcie 
się odgryzłem za Harbutowice ' Ks. Andrzej 
potwierdzi!. Ogólny śmiech.) 

- Ogląda ksiądz telewizję?  

- W Afryce n ie .  a le  teraz w Polsce tak. 

- A jakie fi lmy? 

- Na przykład „Święta wojna", o Berciku. 

Zbliżała się szósta, więc spotkanie z mi
sjonarzem musiało się zako11czyć, ponieważ 
miał odprawić mszę i majówkę. Wszyscy po
szliśmy do kościoła. Ks. Andrzej ogłosił, że 
mszę odprawia w intencji śp. księdza Józefa 
Sadzika i jego rod::iców. W pr::ys::łym roku 
minie 20 lat od śmierci ks. Sadzika, o którym 
pisaliśmy li' kilku numerach „ Klan11:v " w 1 998 
roku. 

Stefan Bochenek 

Haraka, haraka, haina baraka 

Fragment wywiadu Józefa Ruska z ks. An
drzejem Ząj ącem (, .Klamra" nr 7 z 1 999 roku). 
Cały tekst zamieszczamy w internetowym 
wydaniu gazety. 

- Współczesnym Polakom najbardziej 
brakuje dzisiaj dwóch rzeczy: czasu i pie
niędzy. A jak to jest w Tanzan i i? 

- Jest takie tanza11skie powiedzenie: , ,Ha
raka haraka. haina baraka", czyli „Gdzie po
śpiech, nie ma błogoslawie11stwa' - to tłuma
czy wszystko. W Tanzan i i  n ikt się nie spie
szy. A co do pieniędzy to jest to największe 
ich pożądanie. 

Amina to w j ęzyku swahi l i  Amen - Niech 
s ię stanie. Taką nazwę wybrali dla swojej 
grupy członkowie Integracyjnego Kola Mi
syj nego przy Szkole Podstawowej i Gimna
zjum w Sułkowicach . 

Nie potrzeba być dorosłym, aby zostać mi
sjonarzem i pracować na zagranicznych misjach. 
Nąj lepiej świadczy o tym przykład błogosła
wionej Marii Teresy Ledóchowskiej .  która za
łożyła Zgromadzenie Sióstr Klawerianek, zo
stała ogłoszona patronką misyjnej współpracy 
Kościoła w Polsce oraz Matką Afrykanów, 
mimo iż nigdy w Afryce nie była. 

Błogosławiona Maria Teresa Ledóchowska 
ułożyła pięć przykaza11 misyjnych: 
I. Modlić się za misje. 
2 .  Kochać misje. 
3. Czytać o misjach. 
4. Ofiarować misjom coś od czasu do czasu. 
5. Pamiętać o misjach. 

Staramy się wprowadzić je w życie już drugi 
rok. 

- Braliśmy udział w spotkaniach misyjnych 
połączonych z modl itwą za misje i misjonarzy 
oraz w intencjach misyjnych Ojca Świętego. 

- Odprawialiśmy w intencjach misyjnych 
Drogę Krzyżową i odmawialiśmy różaniec. 

- Korespondowaliśmy z ks. Andrzejem Za
j ącem - misjonarzem w Tanzani i  oraz z wer
b l istą ojcem Michałem pracującym w Papui -
Nowa Gwinea. 

- Zorganizowaliśmy konkurs na insceniza
cję „Mój szkolny kolega z Afryki''. 

- Gimnazj u m  wzięło udział w projek
cie„Mój szkolny kolega z Afryki", którego ce
lem było zorganizowanie pomocy d la ucznia z 
Tanzanii . 

- Przygotowujemy pomoc dla Polonii na 
Ukrainie zbiórka książek. 

- Przygotowujemy gazetki i wystawy o te
matyce misyjnej oraz rozprowadzamy mate
riały misyjne. 

Elżbieta Garbie11. Anna Bochnia 
oraz katecheta Jan Płoszczyca 

Koncerty DUO 

Cały rok szkolny dzieci z Harbutowic, Rudn ika i Sulkowie uczą się grać na różnych 
instrumentach w Prywatnym Ognisku Muzycznym DUO. W czerwcu koncertują w szkołach. 

Wielkimi brawami nagrodzili ich występ uczniowie SP w Harbutowicach. Mali muzycy z 
Harbutowic i Sulkowie: Iwonka Rozum, Ania Zawadzka, Patrycja  Urba11czyk. Karol inka Sala. 
Krystian Postawa oraz Basia Bartosz, Edytka Kl imowska i Bartek Nowak zagrali znane melodie, 
np. ,,Kon ik na biegunach", ,,Piosenka dla mamy", .,Mały rock". Na specjalne życzenie dziadków i 
babć oraz starszych nauczycieli dzieci brawurowo wykonały przeboje z dawnych lat „Takie ładne 
oczy", .,Tak bardzo się starałem .. . a jednemu dziadkowi wnuczek zagrał „Panno Walerciu" i „ W szvst-
kie rybki śpią w jeziorze''. 

Słyszymy o braku wychowan ia muzycznego dzieci. Koncerty DUO są zaprzeczeniem tej 
powszechnej opini i .  (B) 
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Przedszkole nr I Żyjmy zdrowo! 

W bieżącym roku szkolnym w sposób 
szczególny w naszej pracy z dziećmi trosz
czymy się o ich zdrowie i prawidłowy styl 
życia już od najmłodszych l at. 

Dobry stan zdrowia warunkuje dobre sa
mopoczucie, większą odporność organ izmu 
oraz umożliwia systematyczne uczęszczanie 
do przedszkola, a także u łatwia zabawę i na
ukę. Przy dobrej współpracy z rodzicami udaje 
się nam realizować powyższe zadania. 

Dzieci ki lkakrotnie spotkały się z pracow
nikami służby zdrowia: p .  Janiną Flaga, p. Anną 
Moskal i p. Katarzyną Kania, które w sposób 
bardzo ciekawy i atrakcyjny opowiedziały 
dzieciom o tym, co pomaga a co szkodzi zdro
wiu. Dzieci komponowały plakaty na ten te
mat. Zapamiętały, że należy un ikać nadmier
nej i lości słodyczy, napojów gazowanych, gum 
do żucia. ch ipsów. Powinny natomiast pić 
m leko, soki i jeść dużo owoców. warzyw, se
rów i tp .  Trzeba nadmienić, że dzięki temu 
spotkaniu wiele dzieci przestanie mieć uprze
dzenia do n iektórych potraw. Pielęgn iarki tak
że rozmawiały z dziećmi o należytym utrzy
maniu higieny osobistej .  Codziennie pamiętąją 
o myciu całego ciała i dbania o uzęb ienie. Nie  
zapominają o ladzie w swoich szafkach .  sa
lach i innych pomieszczeniach. Chętn ie wy
konują elementy dekoracyjne oraz przynoszą 
z domu różne rekwizyty i bardzo się cieszą z 
ładnego wyglądu swoich sal. 

Nasze przedszkolaki zrozumiały koniecz
ność szczepień ochronnych oraz poznały różne 
sytuacje z życia codziennego, które zagrażają  
zdrowiu i życiu .  Dużym osiągn ięciem jest to, 
że przestały się bać pa11 w białych fartuchach. 
Dzieci zrozumiały, j ak bardzo ważny j est ruch 
na świeżym powietrzu we wszystkich porach 
roku. Dla urozmaicenia zabaw dzieci w ogro
dzie przedszkolnym zakup iono urządzen ia, 
które z ochotą zamontowali rodzice. Wiele ra
dości sprawiało dzieciom uczestnictwo rodzi
ców w zajęciach. wspólne zabawy. 

D zieci z zachwytem ogląda ły  występy 
aktorów z Krakowa, aktywnie uczestniczyły 
w przedstawien iach. np . .. Doktor Ząbek" czy 
.. Bakterie atakują". 

Nasi milusióscy spotkali się również z pa
nem leśniczym Tomaszem Mochnalem. Opo
wiedział im o znaczeniu środowiska leśnego w 
naszym życiu. Z wielkim przejęciem posa
dzi ły w ogrodzie drzewka podarowane przez 
pana leśniczego. który im cierp l iwie pomagał. 
Bardzo s ię cieszą. że drzewka będą rosły ra
zem z n imi .  Codzienn ie  się nimi troskl iwie 
opiekują i obiecująje odwiedzać, kiedy już będą 
uczniami w szkole. 

Nauczycielki 
Przedszkola Samorządowego nr 2 w 

Sułkowicach 

Od redakcji 
W ubiegłym roku w numerze 7 pisal iśmy 

o tym przedszko lu. Powyższy tekst opisuje  
wybrane zadania tej p lacówki oświatowej i to 
tylko z ostatnich dwóch miesięcy. Trzeba jesz
cze dodać ki lka faktów. Wewnątrz przedszko
la panuje idealna czystość. C iekawie prezen
tują się kąciki zainteresowań z pięknymi albu
mami. starymi przedmiotami związanym i  z 
pracą kowal i .  Dzieci maja tu bardzo dobre wa
runki pobytu. P ani dyrektor Krystyna Terlec
ka mówi o doskonalej współpracy z rodzica
mi. - Teraz przygotowuj emy się na wizytę 
biskupa, rodzice pomagają nam w dekorowa
n iu sal. budynku i otoczenia. 

Na drugi dzie11 rano. 
Tu nasze dzieci mają dobrze, ale chodź

my do ogrodu. Widzisz. co chu l igan i zosta
wiają po sobie'l - zwraca się do redaktora pe
wien pan odprowadzający dziecko do przed
szko la. 

Wśród nowych urządze(1 walają  się pusz
ki po piwie i flaszki. Pełno śmieci a pod ścianą 
wandale urządzi l i  sobie ustęp. 

Prawie codziennie (zwłaszcza w ponie
dz ia łk i )  sp rzątam, n ap rawiam u rządzen i a  
zniszczone przez chul iganów mówi pracow
nik przedszkola p. Tadeusz Bernecki. 

- Może ich ruszy sumienie i nie zniszczą 
dekoracj i  na biskupią wizytę'l - zadaje reto
ryczne pytanie inny pan. 

W przedszko lu jest 93 dzieci. Czy grupy 
wyrostków pozwolą im bawić się w ogrodzie? 
Co na to sąsiadujący z przedszkolem miesz
kańcy? (8) 

Mistrzowie k ierown icy 

W kwietniu odbyły się w Myślenicach zawody powiatowe Ogólnopolskiego Konkursu 
Wiedzy o Bezpieczeństwie Ruchu Drogowego. Wśród 34 startujących szkól podstawo
wych czołowe miejsca zajęły szkoły z naszej gminy. 

I miej sce zaję ła drużyna ze Szkoły Podstawowej z Krzywaczki w składzie: Joanna Bartosz 
kl. V. Grzegorz Burda kl .  VI .  Michał Pękala kl. V. Il miej sce wywalczyła drużyna ze Szkoły 
Podstawowej w Rudniku w składzie: P iotr Badzi11ski kl . VI. Krzysztof Pulka kl. VI. Michał 
Ruszkowski kl .VI. W klasyfikacj i indywidualnej naj lepszym okazał się Michał Pękala. 

Drużyna z Krzywaczki będzie reprezentować powiat myślenicki na zawodach wojewódz
kich. Życzymy powodzenia. 

M irosław Pękala 

Szperacz-zb ie racz 

Urząd M iejski we współpracy z Zakła
dem Gospodarki Komuna lnej zorgan izo
w a ł  ko n ku rs d l a  przedszko l a ków oraz 
uczniów szkól podstawowych i gimnazjum 
pt. ,,Naj lepszy szperacz-zbieracz". 

Celem trwającego od maja do końca wrze
śnia konkursu jest promowanie selektywnej 
zbiórki odpadów stałych (makulatura, puszki 
aluminiowe). wdrożenie jej na stale w system 
gospodarki odpadami w szkołach oraz propa
go\\'anie wśród dzieci i młodzieży idei ochro
ny środowiska przyrodn iczego, w którym 
żyją na co dzień. Zwycięzcą będzie ta klasa, 
która najwięcej zbierze ww. odpadów. 

Tomasz Mochnal (specjal ista ds. lasów n ie
państwowych) oraz Maciej Budek (inspektor 
ds. ochrony środowiska Urzędu Miejskiego.ls, 
spotkali s ię z uczniami Szkoły Podstawowł"} 
w Harbutowicach. Opowiedzie l i  o swej pra
cy, odpowiadal i  na pytan i a  uczniów. którzy 
na zakończenie zgotowała prelegentom owa
cję na stojąco. Było to bardzo mi le  i ciekawe 
spotkanie, które ciało prowadzącym i uczniom 
wiele przeżyć i spostrzeże11. 

Maciej Budek 

Prawie dwugodzinne spotkanie było ogrom
nie interesujące. Dzieci zadawały dużo pytaó i 
jak później mówi ły, wszystkie odpowiedzi zro
zumiały. Prelegenci muszą być komunikatywni 
j ak panowie Budek i Mochnal. (8) 

Biertowic do c isów 

Z całą szkolą 5 czerwca rano wyjecha
l iśmy do Harbutowic, aby zobaczyć słynne 
cisy i wypocząć przy ognisku. 

Kolo strażn icy w Harbutowicach 
na nas klasa V b wraz z nauczycielem. Szl i
śmy dosyć d ługo i kiedy j uż dotarliśmy do 
cisów, wszyscy byli bardzo zmęczeni. Po od
poczynku wysłuchal iśmy krótkiej informacj i 
na temat cisów. Jeden z n ich ma ponad I OOO 
lat. C isy noszą imię słynnego profesora Ma
riana Raciborskiego. Rosną przed domem pa11-
stwa Golonków. [Uczniowie dokładnie opisa-
li cisy.] Nauczyciel z Harbutowic zrobi ł  nam 
zdjęcia (mamy być w „Klamrze" ! )  i niestety 
wraz z klasą powróci ł  do szkoły. My zostali
śmy do d rugiej po południu. Zapal i l iśmy ogni
sko naci rzeczką, piekl iśmy kiełbaski i w pięk
nym lesie bawi l iśmy się w różne zabawy. 

Wycieczka się nam udała, bo dopisała pogo
da. Myślimy, że podobne wycieczki do pobli
skich miejscowości będą tak sarno interesujące. 

Ewelina Bud::mvska, Karolina i Katarzy
na Projic, Katarzyna Marek, Paweł Król, Ja
kub /Vyrwala, Pr::emyslaw i Joanna Łakomy, 
Malgor::ata Śliwa, ,łn na Ko::iel, Malgor::ata 
Halek uc::. S::koly Podstawowej im. Janusza 
Korczaka w Biertowicach 



BEZPI ECZNA GMINA SUŁKOWICE 
Wywiad z komendantem Komisariatu Policji w Sułkowicach 

aspirantem sztabowym Andrzejem Prokockim 

_ Pan ie  Kome n d a n cie.  W 5 n u m erze 
„Klamry" u kazała s ię relacja z sesj i Rady 
Miejskiej, w której cytowałem krytyczne 
wypowiedzi o pracy pol icj antów z Komisa
riatu Pol icj i  w Sułkowicach. Przepraszam, 
że po nap isan iu  sprawozdan ia z sesj i od 
razu nie zwróciłem się do Pana o komen
tarz. 

- Czytałem ostatn ią „Klamrę" i n ie  ukry
wam, że wypowiedzi na sesj i  n ieco mnie po
ruszyły. Uważam, że gmina Su łkowice należy 
do miejscowości bezpiecznych. Wraz z inny
mi i nstytucj am i  odpowiedzialnymi za stan 

zpiecze11stwa rea l izujemy program .,Bez
ieczna Gmina". 

- Nasza gmina bezpieczna? Proszę o ar
gumenty potwierdzające tę tezę. 

- Przypadki dewastacj i  mienia prywatne
go i społecznego, np. n iszczenie znaków dro
gowych odnotowują wszystkie _jednostki po
l icj i w Małopolsce. Proceder dewastacji stal 
się ostatn io modny. N ie  wiem, czy inne jed
nostki pol icj i  mogą się pochwalić taką sku
tecznością wykrywczą jak tutejszy komisa
riat. Do dnia dzis iejszego skierowaliśmy do 
Sądu Grodzkiego w Myślen icach ogó łem 29 
wniosków o ukaranie, w tym 22 wniosków o 
zniszczenie mienia i zakłócenia ł adu i porząd
ku. Tego typu występkom jest bardzo trudno 
zapobiegać, trudno tez udowodnić winę spraw

wymien iona l iczba skierowanych 
o ukaranie świadczy z jednej stro

ny o większej aktywności chul iganów, a z dru
giej o naszej skuteczności wykrywcze_j . Mu
szę też przyznać, że w ostatn im okresie nasi
l iły się włamania i kradzież wyposażenia skrzy
nek energetycznych z p laców budowlanych. 
Aktualn ie nasze czynności są skierowane na 
zapobiegan iu dalszym kradzieżom i włama
niom oraz wykrycia sprawców. 

- Proszę podać przykłady zatrzymania 
złodziej ów. 

- W marcu zatrzymano podczas właman ia 
do sklepu galantery_jno-odzieżowego w Suł
kowicach - Rynek mieszka11ca Jasienicy. Przy 
zatrzymanym ujawn iono część łupu (pozo
stały odzyskano nazaj utrz). Lącznie odzyska
no mienie wartości ok. 7000 zł. Również w 
marcu zatrzymano dwóch mieszka11ców Sul
kowie. którzy dopuśc i l i  się rozboju na uczn iu 

szkoły zasadn iczej . W mąju na gorącym uczyn
ku włamania do sklepu z zabawkami i sprzę
tem RTV zatrzymano sprawcę, którym oka
zał się mieszka11cem Sosnowca. Odzyskano 
mienie wartości ok. 3500 zł . 

- Kolej ne informacje o pracy policjan
tów w Sułkowicach na  pewno zaciekawią 
( i  n ie tylko) Czytelników „Klamry". 
Usłyszałem w Urzędzie M iejskim, że Pana 
podwładni  zwyciężyli w jakiś zawodach? 

- Istotnie. W maju br. odbyły się w My
ślenicach el iminacje pierwszego stopnia kon
kursu o tytu ł  „Dzie ln icowy Roku". Wzięło 
udział 1 9  dzielnicowych, reprezentujących ko
m isariaty z Myślenic, Dobczyc i Su lkowie. 
Pierwsze miejsce z wyraźną przewagą punk
tową zdobył dzieln icowy KP Sułkowice - re
jon Rudnika i części Su łkowic po lewej stronie 
rzek i  Harbutówki s ierżant sztabowy Józef 
Wrona. Poza tym ten dzieln icowy zdał wszel
kiego rodząju egzaminy i już niedł ugo dostanie 
awans na stopie11 aspiranta. Drugie miejsce w 
konkursie zajął dzielnicowy Harbutowic i po
zostałej części Sulkowie sierżant sztabowy Jan 
Fijo l .  który jest w trakcie egzaminów na sto
pie11 aspiranta. Burmistrzowie Myślenic i Su l 
kowie, Starosta Powiatu oraz Komendant Po
wiatowy Pol icj i  wręczyl i  zwycięzcom dyplo
my i bardzo drobne upominki. S ierżant sztab. 
Józef Wrona będzie reprezentował powiat w 
dal szym konkursie na szczeblu Komendy 
Wojewódzkiej Pol icj i  w Krakowie. 

W najbl iższych dniach zostaną ogłoszone 
wyniki konkursu „Patrol Roku", zorganizo
wanego w maju i czerwcu br. w Myślenicach. 
Nieoficjalnie wiem, że I miejsce zajął patrol z 
KP Suł kowice w składzie: sierż. sztab. Jerzy 
Bargiel i sierż. Sebastian Bernecki. 

- ,,Patrol Roku" z Sulkowie! W j akich 
konkurencjach zwyciężyl i?  

- Konkurs obejmował sześć konkurencj i :  
strzelanie z broni  służbowej n a  torze prze

szkód, pol icyjny tor przeszkód bieg, inter
wencje po l icyjne ,  technika c,0ezwladnian ia 
osób, testy z wiedzy po l icyjnej, p ierwsza 
pomoc przedmedyczna. 

(tekst autory::owany) 
- Proszę przekazać naszym policjantom 

gratulacje i życzenia dalszych sukcesów. 
Dziękuję za wywiad. 

Stefan Bochenek 
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Ośrodek Ku ltury 
Ośrodek Kultury w Sułkowicach ogłasza 

następuj ące konkursy: 
- fotograficzny „Kowalstwo artystyczne 

w fotografi i "  (zgłoszen i a  p rzyjmujemy do 
3 1 .07.2002), 

- plastyczny ,, Wspomnienia z wakacj i" 
(zgłoszenia do 1 5 .09.2002), 

- na najcięższego i największego grzyba 
(zgłoszenia do 3 1 .  I 0 .2002). 

Zarząd Województwa Małopolskiego w ra
mach IV Małopolskich Dni Dziedzictwa 
Kulturowego organizuje konkurs fotograficz
ny „Skarby M ałopolski". 

Regulaminy wszystkich konkursów 
w Ośrodku Kultury w Sułkowicach. 

Ośrodek Kultury od 08.07 do 08.08.2002 
organ izuje na obiektach sportowych Gim
nazjum przy ul .  Sportowej 45 AKCJĘ „WA
KACJE 2002". Wszyscy chętni  proszeni są 
o kontakt z b iurem ośrodka do 5 l ipca. 

Dziękujemy sponsorom Dnia Dziecka w 
Ośrodku Kultury :  Fabryce Narzędzi Kuźnia i 
Radzie Osiedla. Okoł o  600 dzieci oglądało fil
my i dwa spektakle teatralne. 

1 6  czerwca odbył się fina! III Festiwalu 
P iosenk i  Rozrywkowej Sułkowice 2002. 
Burmistrz Sulkowie Józef Mardaus finalistom 
wręczy! cenne nagrody. 
W kat. 4 - 1 0  lat 
I .  miejsce Edyta Klimowska i Barbara Bartosz 
(,,Konik na biegunach") 
I l .  Bernadetta Jasuba (,,Na drugi brzeg") 
I I I .  Joanna Pulka, Magdalena Piegza, Anna Fla
ga, Aleksandra Skrzeczek (,.W kinie, w Lubli
nie' ') 
Wyróżnienie Weronika Żak (,,Zawijasy z na
szej klasy'') 
W kat. 1 1  - 1 5  lat 
I .  Urszula Pulka, Sylwia Turek (.,Dmuchawce, 
latawce") 
I I .  Barbara Pulka, Karolina Bucka, Dagmara Ci
cha, Urszula Pulka (,.Czerwone korale") 
I I I .  Karol ina Moskal (, ,Sen o Wiktorii") 
Wyróżnienie za akompaniament Anna Bar
tosz 
W kat. powyżej l 5 lat 
I. Aneta i Marzena Tondyra, Jolanta Golonka 
(,,Jak") 
I I .  Zespól „Zawiasy" (,,Strefa I II") 
Wyróżnienia: Urszula Światlo11 (,,Niebo dla cie
bie") i zespól , .Handycap" (,,Szczęścia znak"). 

W maju i czerwcu w naszej galerii można było 
oglądnąć wystawę fotograficzną Małgorzaty 
Werner pt. ,,Stan wojenny". 

Informacje do „Klamry" przesłał 
dyr. Krzysztof Trojan .  
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P R A W O  I Ż Y C I E  Konkursy w Biertowicach 
Każda dziedzina działalności człowieka, 

praca fizyczna czy umysłowa, nauka, sport, 
odpoczynek, obj ęte są pewnymi normami ma
jącymi na celu ułatwienie współżycia w spo
łeczeństwie. Są więc np. przepisy państwo
we. zarządzenia władz lokalnych czy też prze
pisy odpowiednich służb porządkowych a na
wet regulaminy pracy i regu laminy zachowa
nia się w parkach. Wszystkie te przepisy, za
rządzenia publ ikowane są w szeregu różnych 
wydawnictwach lub podawane do wiadomo
ści w postaci ogłoszeń. Również i KLAMRA. 
w miarę potrzeb, publikuje informacj e  i zarzą
dzenia Urzędu Miejskiego. My, spo łeczeń
stwo, a wiec wszyscy obywatele ,  musimy 
przestrzegać tych zasad, tym bardziej .  że 
., Ignoratio legis neminem excuset "  (nieznajo
mość ustawy nikogo nie usprawiedl iwia). 

Jest j ednak wiele przepisów, praw czy też 
zasad. których istnienia nawet się nie domy
ś lamy, a które niej ako .,samorzutnie" znajdują  
zastosowanie prawie wszędzie. Są  one nazy
wane przeważnie od nazwisk ich odkrywcy, a 
zgrupowane mogą być w różne kategorie. 
Chciałbym tutaj k i lka z n ich przypomnieć 
choćby z tego względu, iż uniwersalność ich 
sprawia, że każdy z nas stosuje je  - oczywi
ście wybiórczo • w swoim życiu. 

Naj bardziej ogólne to tzw. ,.Prawa Życia", 
spośród których należy wymienić: 

TRZECIE PRAWO CLARKE'A :  
- każda dostatecznie postępowa technika 

;est nie do odróżnienia od magii. 
PRAWO CUTLER WEBSTERA 
• każda sprcnrn ma dwie strony, z wyjąt

kiem przypadku, gdy rozważający jest osobi
ście zaangażowany. W takim wypadku istnieje 
tylko jedna strona. 

PRAWO CROPPSA: 
• ilość wykonanej pracy jest odwrotnie pro

porcjonalna do czasu spędzonego w biurze. 
P RAWO PARKINSONA:  
- objętość pracy rozszerza się tak, aby za

iąć cały czas, jaki jest do dyspozycji. 
ZASADA PETERA: 
. w każdej organizacji każdy pracownik 

dąży do osiągnięcia szc::ebla swojej niekom
petencji. 

PRAWO WEILRAA: 
- nic nie jest niemożliwe dla człowieka, któ

ry nie musi tego robić sam. 
PRAWO FINAGLESA: 
. jeżeli jakaś praca jest sknocona, wszel

kie usiłowania poprawienia jej robią ją jeszcze 
gorszą. 

PRAWO WOODWARDA: 
• teoria jest zawsze lepsza niż jej wyjaśnienie. 

Kolejna grupa to .,Prawa Eksperymento• 
wania'·. Zastosowan ie :  szkoły, l aboratoria. 
działy techniczne zakładów pracy. W tej gru
pie należy odnotować zasady oznaczone jako: 

TEORIA PATRICKA: 
• jeżeli ekspe1yment udał się - to widocznie 

użyto niewłaściwej aparatwy 

STALA SKINNE RA (inaczej : współczyn
nik naciągania Finnogana): 

• wielkość, przy przemnożeniu prze:: którą, 
podzieleniu, dodaniu lub odjęciu od wyniku, 
ktÓIJ' otrzymało się pr::ebiegu prób da odpo
wiedi, którą należało otrzymać. 

PRAWO FLADE'A (o złośliwości przed
miotów martwych) :  

- każdv martwy pr::edmiot niezależnie od 
składu i ks::tałtu może zachować się zupełnie 
niespodziewanie w sposób całkowicie niezro
zumiały 

AKSJOMAT ALLENA: 
• jeżeli wszystko inne zawiodło, przeczytaj 

instrukcję. 
ZASADA CZĘŚCI ZAPASOWYCH: 
czas na odnalezienie części. które w czasie 

pracy spadły ze stołu warsztatowego ::mienia 
się proporcjonalnie do wymiarów cęści i od
wrotnie proporcjonalnie do ich znaczenia dla 
uko1zczenia pracy. 

ZASADA WYDAWANIA ZAMÓWIEŃ: 
- materiały potrzebne do wczorajszego ::o

mówienia powinny być dostarc::one nie póź
niej niż jutro do południa. 

WSPÓLCZYNNIK BLAHOŚCI :  
- żaden ekspeiJ'ment nie jest kompletną 

Coroczne konkursy ortograficzny i ma
tematyczny dla uczniów klas I-III organi
zują nauczycielki z Biertowic, które prze
siały pon iższą notatkę. 

Konkurs ortograficzny 
Supermistrz - Małgorzata Garbień SP Sułko
wice 
Zloty Mistrz Ortografii - Ewelina Śl iwa SP 
Biertowice 
Srebrny Mistrz Ortografii - Martyna Matula 
SP Biertowice 
Brązowy Mistrz O11ogratii - Agnieszka Szczu
rek SP Rudnik 

Konkurs matematyczny 
I miej sce - Leszek Kaczor 
II - Maciej Biela 
I I I  Mateusz Moskal (wszyscy SP Sułkowice) 
Wyróżnienie - Marek Szlachetka SP Rudnik 

Podziękowania d la  sponsorów 
Franciszek Świerk - prezes GS Sułkowice, 
A licj a  Rusek - Sklep Spożywczy w Sułkowi
cach, Krzysztof Trojan - dyrektor Ośrodka 
Kultury 

Organizatorzy 

klapą, gdyż może być zawsze użyty jako zły il------------------"'11 
przykład 

I wreszcie grupa „Praw Murphy' ego ... sze
roko stosowanych i wykorzystywanych w 
wielu warsztatach rzemieślniczych .  o czym 
mogą świadczyć • j ak sądzę • liczni Obywate
le Sulkowie. Sformułowane przez Murphy'ego 
zasady przedstawiają się następująco: 

• upuszcone narzędzie upadnie zall'sze tam, 
gd::.ie ll'yr:::ądzi 11aj1l'ięcej s:::kody (tzw. prawo se• 

lektywnej grawitacji) , 
• ka±da rura po skróceniu oka±e się :::a krót

ka, 
• wszystkie szczelne zląc:::a przeciekają, 
• po zlo±eniu doll'olnego urządzenia pozo

staje kilka zbędnych c:::ęści, 
• liczba rozporządzalnych części :::amiennych 

fest odwrotnie proporcjonalna do zapotrzebo
H'ania na te części, 

. jeśli jakaś częlć urządzenia mo±e być za
montowana nieprc111'idlo11•0. zclll'sze z11C1jdzie się 
kto.{ kto to zrobi, 

• jeżeli dowolne urządzenie 1110:':e się popsuć, 
na pewno się popsuje. 

- ws:::ystkie stale są zmienne. 
• 11· ka:':dym sko111plikoll'any111 obliczeniu ja

kid 11'yra:':enie z licznika ::najd:::ie się pr:::ez po• 
myłkę 11' mianowniku, 

. potr:::eba wprowadzenia ::asadniczej zmia
ny konslrukcyjnej naras/a w miarę zbliżania się 
do ko,ica projeklu, 

- jeżeli cm' 1110:':e pójść ::le, Io pójd::ie. 

Drodzy Czytelnicy ! 
Jeżeli znacie jeszcze j akieś inne. równie 

ważne prawa czy zasady, prześlijcie je, oczy. 
wiście podąjąc nazwisko Odkrywcy, do Redak
cj i KLAMRY. Włączymy je do tego zbioru. 

Jerzy Magiera 

PROFIT 

SKLEP PAPIERNICZY 

Sułkowice 

ul. 1 Maj a  12 

Wszystko d la ucznia: 
zeszyty, podręczniki, poradniki, przybory 
szkolne 

Ksero 

Tu do nabycia archiwalne numery 
,,Klamry"! 

Zapraszamy! 

Wydawca: Rada Miejska w Sułkowicach 

Redaktor naczelny: Stefan Bochenek 

Adres redakcj i :  Urząd Miejski, Rynek 1, 
32-440 Sułkowice, tel./fax 272 I 4 22 

e-mail:klamra@sulkowice.pl 
www.sulkowice.pl 

Niezamówionych materia/ów redakcja nie zwra
ca. Zastrzegamy sobie prawo do skracania i adiu
stacji tekstów oraz zmiany iclt tytułów bez uprzed
niego powiadomienia autom. Za treść ogłoszeń 
i reklam nie odpowiadamy. 
Skład komputerowy i druk:  
Drukarnia „Styl", u l .  Ostatnia 22 
3 1-444 Kraków, tel./fax 413 81  51  



LAKOWANIE  ZĘBÓW 

Urząd Miasta Sułkowice 

Uprzej mie zawiadamiam, że w ramach ak
cji profilaktyki stomatologicznej prowadzonej 
przez Wydział Ochrony i Promocj i  Zdrowia 
Starostwa Powiatowego w Myślenicach wy
konywane będą zabiegi lakowania zębów sta
łych u dzieci w klasach I I I  szkól podstawo
wych na terenie powiatu myślenickiego. 

Zabiegi lakowania zębów będą prowadzo
ne w gabinetach stomatologicznych do dnia 
30.08.02 r. Dzieci do lakowania zębów powin
ny zgłosić się z rodzicami lub opiekunem z nr 
PESEL dziecka. 

Uprzejmie proszę o pi lne zawiadomienie 
i rodziców o ww. akcj i ,  miejscu i godzi
Prosimy i l iczymy na współpracę i po

moc Państwa (tj. Ur::ędu Miejskiego w Sułko
wicach i dyrekcji szkół w gminie - przyp. B) 
odnośnie promocji ww. akcj i  i ewentualnego 
zorganizowania większych grup dzieci z usta
leniem terminów przyjęć z lekarzem stomato
logiem A Ochal-Stopa. 

Dyrektor Andrzej Stopa 

Centrum Stomatologiczne Myślenice Sp. z o.o. 
Niepubl iczny Zakład Opieki Zdrowotnej 
Myślenice, u l .  Kazimierza Wielkiego 5 ,  

te l .  272-06-26 

Wystawy 
Galerii INTERNAT 

W maju i czerwcu wystawiały w galerii 
swe obrazy artystki Jadwiga Bogacz-Prze
worska oraz Maria Zachwieja-\Vala. 

M. Zachwiej a-Wala, uczennica prof. Zbi
gniewa Pronaszki uprawia malarstwo sztalu
gowe. W swoim dorobku ma ponad 20 indywi
dualnych wystaw. Brała również udział w wie
lu zbiorowych wystawach na całym świecie, 
od Tokio do Toronto. Pejzażami bałtyckimi 
przemawia do wyobraźni odbiorcy. Obrazy są 
n iezwykłe, a le proste. Artystka w poetycki 
sposób chłonie piękno widoków nadmorskich. 

Dyrekcj i  ZSZ i LO w Sułkowicach dzięku
jemy za zaproszenia na wernisaże oraz inne 
uroczystości szkolne. Zgodn ie z obietnicą w 
następnej ,.Klamrze" powinna się ukazać ,,Ga
zetka·· przygotowywana przez uczniów poci 
kierunkiem p. dyrektor Elżbiety Stopa. 

Redakcja 

WIT-MARD KONSULTING 

Urząd M iej ski w Sułkowicach na prośbę 
,,WIT-MARO KONSULTING'' z Lodzi infor
muje: osoby zainteresowane, a w szczególno
ści polskich producentów i handlowców, o moż
l iwości nawiązania bezpośrednich kontaktów 
handlowych z odbiorcami z Rosj i .  Celem dzia
łania ma być uruchomienie na terenie Kalinin
gradu w Regionalnym Domu Targowym „Bursz
tynowy Brzeg" wzorcowni wyrobów. Uroczy
ste otwarcie nastąpiło 20 czerwca 2002 r. 

F i rma  . ,WIT- MARO KON S U LTING'' 
działa pod patronatem Ogólnopolskiej Rady 
Gospodarczej P rzeds iębiorców, Kupców i 
Rzemieślników, współpracuje z firmami han
dlowymi i marketi ngowymi z terenu Rosj i. 
których zadaniem jest wyszukanie i bezpo
średnie dotarcie do odbiorców rosyjskich za
interesowanych zakupem konkretnego wyro
bu .  Działania firmy oparte są na zasadzie 
przedstawicielstwa i mają na celu doprowa
dzenie do podpisania kontraktu handlowego z 
kontrahentem rosyj sk im .  F i rma zapewnia 
również szybkie uzyskanie wsze lkich doku
mentów (atesty, certyfikaty i inne) niezbęd
nych, aby towar mógł być dopuszczony do 
obrotu na rynku rosyjskim. 

W przypadku zainteresowania przed
siębiorców rosyjskich towarami firm polskich 
„WIT-MARO KONS U LTING" prowadzi z 
kontrahentem rozmowy w celu ustalenia wszel
kich warunków współpracy. ,,WIT-MARO" 
ma podpisaną umowę o współpracy z firmą 
spedycyjno-celną „WAJDLEJT" z Braniewa 
w celu zapewnienia polskim firmom komplek
sowej obsługi związanej z wysyłką towaru. 
Więcej informacj i  można uzyskać pod adre
sem : 

,,WIT-MARO" Sp .  z o.o. 
9 1 -463 Lódź. ul. łagiewn icka 54/56 
te l .  (042) 6 57- 1 1 -3 3 ;  tel./fax. (042) 657 - 1 1 -32  
e-mai l :  witmard@poczta.onet.pl 

Małgorzata Dziadkowice 

Powiatowy Urząd Pracy 

Pracodawco! 

Urząd Pracy podejmuje działania w celu 
rozeznania potrzeb pracodawców w przedmio
cie zatrudnienia bezrobotnych absolwentów 
czy też odbywanych przez nich stażu w za
kładzie pracy. 

Prosimy zainteresowanych pracodawców 
o kontakt z urzędem. 

Kierownik Powiatowego Urzędu Pracy 
mgr Marzenna Wachowska-Suder 

Sprzedam działkę budowlaną 
o pow. 1 9  arów w Harbutowicach. 

Tel. 600-047-952 

1 3  
Z ostatniej chwili 

Ujęcie wody 

wysypis ko śm ieci 

Sesję Rady  Miejskiej w Su łkowicach 
upalnego d nia 20 czerwca rozpoczęto wy
cieczkami na ujęcie wody na Gościbi oraz 
na wysypisko śmieci. 

Okazale prezentuje się ujęcie wody pit
nej, które powstało na początku lat sześćdzie
s i ątych .  

- Kierownikiem budowy był śp. Jan Zię
ba, ja kierownikiem - mówi radny Roman Gan
carczyk. Wspomina, że wówczas to ujęcie 
wodne należało do najnowocześniejszych w 
Europie .  Obecnie usunięto j uż szkody po
wstałe po powodzi. 

Radni po przyjeździe do S łotwin zapo
zna l i  się z funkcjonowan iem wysypiska śmie
ci, zasadami segregacj i odpadów i dokonany
mi inwestycj ami .  Wykonano tam boksy na po
sortowane butelki ze szkła i p lastyku oraz 
ziom. Działa taśma do segregacj i  odpadów pla
stykowych, ze zgniatarką do butelek typu PET. 
W j ednym z pomieszczeń pracownicy zawie
s i l i  na ścianie obrazy „Pamiątka I Komuni i  
Świętej'', które wyrzucili m ieszkai'!cy naszej 
gminy ! ! !  

· 

Podczas sesj i ,  już  na sali obrad, przyjęto 
plan zagospodarowan ia przestrzennego d la  
Harbutowic. Była to ostatnia z miej scowości 
gminy Sułkowice, która nie posiadała aktual
nego planu. 

- W ten sposób staliśmy się jedną z nie
wielu gmin w Małopolsce. które mogą się po
chwalić zaktualizowanym planem zagospoda
rowania przestrzennego we wszystkich miej 
scowościach - mówi burmistrz JózefMardaus. 
Nie krył on zadowolenia z doko11czenia pierw
szego etapu programu rozwoj u  instytucjonal
nego, który w samorządach gminnych powia
tu myślenickiego i Starostwie Powiatowym 
prowadzony jest od roku ubiegłego. Ma on na 
celu poprawę j akości usług świadczonych 
przez samorządy. Pracownicy administracj i 
szkoleni będą pod kątem wzorowej obsługi in
teresantów. 

- Mąjąc na uwadze możliwość pozyska
n ia  p ien iędzy z funduszy Uni i  Europejskiej ,  
specjal izujemy pracowników, tak by  potrafi l i  
sprostać wymaganiom przy wypełnian iu  wnio
sków - twierdzi burmistrz. 

Radni przyj ęl i  propozycję przystąpienia 
do współpracy z zagranicznymi samorząda
mi .  P ierwsza z nich dotyczy francuskiej gmi
ny Ronchamp, z którą podjęto już korespon
dencj ę  odnośnie partnerstwa. Władze gminy 
chciałyby w przyszłości nawiązać kontakty z 
Niemcami, Holendrami i Słowakami. 

Do innych tematów omawianych na tej se
sj i wrócimy w następnej „Klamrze''. (B) 
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Rozkład jazdy KS 
Sułkowice - Rynek 

Bielsko-Biała 6.45U 1 0. 1  SU 

Harbutowice 5.48F 7.44F 8.58F 9.28N 1 0.44A 1 1 .39S 
1 4.58. 1 5.53Fn 1 6.58 20. 1 3U 

Kalwaria Zebrzydowska 6.25U 7.25S 1 4.0SFn 

Kraków 4.52F 4.59C 5.06U 5. 1 7F  5.49F 6.08U 6.35F 
6.44NC, 7 .03Ul ,6 7.04F 7.44F 8.03U 8.28U 9.00U 9.26FG 
9.45N 9.48AU 1 0.53N 1 1 . 1 9F 1 1 .43F 1 2.04 1 2.44N 1 2.48U 
1 4.09U 1 4. 1 8N 1 4.49 1 5. l SU 1 5.54F 1 6.34U 1 6.48U 1 8.09 
1 8.33N 1 8.54Fn 20.34U 

Myślenice p. Jasienicę 5.0SF 5.55F 6.09A 7. 1 5F 7.55F 
8. 1 4S 9.00F 1 0.30F 1 3.0SF 1 4.09FM 1 5.0SF 

Myślenice p. Rudnik 7. 1 3F 7.49F 8.00F 8. 1 1  F 8.33 8.35U 
9.00U 9.48U 1 0. 1 5  1 0.48F 1 1 .2 1 A  1 1 .48 1 2.0J S  12 . 1 4F 
1 2 . 18FG 1 3.0SF 1 3. 1 8gD 1 4. 1 8  1 5.00F 1 5.0SFn 1 5.23N 
15 .26F 1 5. 49F 1 6.28U 1 7.38Fn 1 8.38F 1 9.08U 

Myślenice p. Rudnik Dolny 5. 1 8  6. l l F  7.03F 9.00F 
1 0.0 I N  I l .SOF 13 . l OF  1 3. 1 8H 1 4.0SS 1 6. 2 1Fn 1 7.26N 
2 1 . 1 05A 2 1 . 13Bn 

Palcza 6.33F 

Rudnik 20. 13U 23.28U 

Sucha Beskidzka 9 . 1 6U 1 4.03N 1 5.53F 2 1 .33N 

Sułkowice Zielona 5.57A 7.52S 1 3. 52Fn 1 8.07S 

Wadowice 8.54F 9.44F 17 .24F 

Zawoja Markowa 1 1 .28U 13.33U 1 5.23U 1 9.4SU 

Zawoja Policzne 1 7.07N 1 8. 1 2U 

Obj aśn ien ie  znaków i skrótów 

A - nie kursuje w niedziele i święta 
B - kursuje codziennie oprócz sobót 
C kursuje w soboty. n iedziele i święta 
F - kuruje ,v dni robocze od poniedziałku do piątku 
G n i e  kursuje w okresie wakacj i i feri i szkolnych 
g - nie kursuje w Wigi l ię  
H - kursuje w okresie wakacj i i ferii szkolnych 
N - nie kursuje w p ierwszy dzie11 Świąt Bożego Narodzenia i w Wielką 
Niedzielę 
n - nie kursuje w Wigi l ię .  w przeddzie11 Nowego Roku i w Wielką 
Sobotę 
S - kursuje w dni nauki szkolnej 
U n ie  kursuje w pierwszy dzie11 Świąt Bożego Narodzen ia. Nowy 
Rok i w Wielką Niedzielę 
1 .6 - kursuje od pon iedziałku do  piątku 

ILIMPIADA 
INTEGRACYJNY 
STADION w SUŁKOWICACH 

29 czerwca 2002 (sobota) 

93"- 1 7"" - Konkurencje Abil impiady - miejsce: Ośrodek Kultury, Warsz
taty Terapi i  Zajęciowej ,  Dom Pomocy Społecznej . Środowiskowy Dom 
Samopomocy 
I 5""- 1 71111 - Koncert zespołów „Uzależnieni". ,,Zawiasy" 
1 71111 

- Wystąpienie burmistrza Sulkowie 
1 7 1

"- 1 9"" - Występy l aureatów konkursu piosenki oraz l l l  Festiwalu 
P iosenki Rozrywkowej Sułkowice 2002 
1 91111-20"'- Kabaret „Pirania" 
2030-22""- Koncert zespołu „Babilon" 
221111-21111- Festyn, gra zespól „Sabian" 

30 czerwca 2002 (n iedziela) 

1 5 1111
- I Y" Koncert orkiestry ciętej z Su lkowie 

I 5"'- 1 6"" - Konkursy dla wszystkich 
I 6111 1- 1 631' - Występ zespołu „Retro" 
I 6"'- 1 8"" - Mecz piłki nożnej :  Gościbia (oldboje)  - Zielona Sułkowice 
I 8""- 1 83

" - Pokaz tar1ea towarzyskiego 
I 8"'-221111 

- Disco dla wszystkich 

Atrakcje :  wesołe miasteczko. wystawy. mała gastronomia. pokaz sztucz
nych ogni 

Fa bryka Narzędzi 

Sponsorzy: 

Organ izatorzy: 
Urząd l'vl iej ski i Ośrodek Kultury w Su łkowicach 
Stowarzyszenie Wspomagania Osób Niepełnosprawnych 
w Harbutowicach 

Patronat medialny: 
DZlENN lK POLSKI, RADIO PLUS. GAZETA MYŚLENICKA. 
GAZETA GMINNA KLAMRA 

Opisy zdjęć na następnej stronie 

I - 4. Przedszko le Samorządowe nr 2 w Sułkowicach 

I .  ,,Pan Ząbek'' 

2. Leśniczy Tomasz Mochnal pokazuje ,  jak sadzić drzewka 
3 - 4. Pielęgniarki Anna Moskal i Katarzyna Kania wśród dzieci 

5. Zespól z Rudn ika 

6. Uczniowie z Bie11owic przy cis ie w Harbutowicach 

Zdjęcia kolorowe 
Strona 2: z Urzędu Miejskiego 
Strona 1 5 : z Przedszkola nr 2 (pierwsze cztery zdjęcia). 
Krzysztof Trojan (zdj1rcie nr 5 )_ S tefan Bochenek ( nr 6) 
Strona I i 1 6 : Stefan Bochenek 



_:_Qpisy zdjęć na poprzedn iej stron ie 




